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V tej šteVilki lAHkO PReBeRete:
Potreben je smelejši pogled na razvoj občine• 

javni razpis za dodelitev neprofitnih stanovanj• 

Naša država je praznovala polnoletnost• 

Ženska vokalna skupina Oda je praznovala 30 let delovanja• 



Obvestila

www.moravce. si

GRAJSKI KULTURNI 
VEČERI 2009

Tudi letos se odpirajo vrata Gradu 
Tuštanj za vse ljubitelje kulture in 
umetnosti s sledečimi prireditvami:
Četrtek, 2.7.2009 ob 20.30 uri - Koncert 

DALMATINSKE GLASBE s skupino 
MALI GRAD iz Kamnika in gosti

Sobota, 29 .8. 2009 ob 20 uri - Koncert 
GRAJSKEGA OKTETA z gosti.

 
Ostale informacije 041 841 080 in na 
spletni strani www.gradtustanj.si
Prisrčno vabljeni!

Društvo podeželske 
mladine Moravče 

vabi

v nedeljo 26.7.2009
 na 

kmečki praznik, 
s pričetkom ob 14. uri.

Potek prireditve:
13:00 prijava ekip za tekmovanje v košnji• 
14:00 začetek tekmovanja v košnji• 
14:00 prijave ekip na kmečke igre• 
15:00 pričetek kmečkih iger• 
16:00 objava rezultatov ter veselo druženje • 
z ansamblom  Veseli Svatje

• 

Prijave za kmečke igre sprejema Andrej 
Kocjančič na telefon: 031-844-256. 
Za tekmovanje v košnji pa sprejema prijave Igor 
Vidergar na telefon: 041-524-516 ali pa na dan 
iger eno uro pred pričetkom tekmovanja.

Lepo vabljeni!
DPM  Moravče

OBVESTILA  O POTEKU POTNIH 
LISTIN, OSEBNIH IZKAZNIC IN 
VOZNIŠKIH DOVOLJENJIH

Upravna enota Domžale bo prenehala s pošiljanjem 
obvestil o poteku osebnih dokumentov osebam, ki 
imajo stalno prebivališče na območju Upravne enote 
Domžale in  ki jim bodo dokumenti potekli v nasle-
dnjih mesecih. Upravna enota se je za ta varčevalni 
ukrep odločila zaradi racionalizacije in zmanjševanja 
stroškov delovanja.  

Vsem občanom predlagamo, da preverijo datum 
poteka svojih osebnih dokumentov in  v primeru, 
da jim poteče veljavnost, pravočasno vložijo vlogo 
za izdajo novega potnega lista, osebne izkaznice ali 
vozniškega dovoljenja  ter se tako izognejo gneči v 
poletnih mesecih. Občani lahko vloge vložijo na ka-
terikoli upravni enoti v Republiki Sloveniji.

Upravna enota Domžale
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Novice iz Moravške doline 
Junij 2009, Letnik X, Številka 6.
Novice iz Moravške doline je informativno glasilo občine Moravče, 
ki je tudi izdajateljica. Izhaja predvidoma desetkrat letno in ga 
prejemajo vsa gospodinjstva v občini brezplačno. Sedež in naslov 
uredništva: Občina Moravče, Trg svobode 4, 1251 Moravče, tel 
7231229. Izdajateljski svet: Martin Rebolj (predsednik), Franc 
Kmetič, Roman Cerar, Stanislav Ravnikar, Roman Novak, Janez 
Vidic. E-poštni naslov moravske.novice@moravce.si. Odgovorni 
urednik: Edo Veselko, namestnica odgovornega urednika: Vojka 
Rebolj. Uredniški odbor: Marko Kladnik, Edo Veselko,Tanja Ravnikar, 
Maja Hren, Janez Virk, Vojka Rebolj, Nevenka Marolt, Jana Konček 
Cigula, Nada Mlinarič. Novice iz Moravške doline so vpisane v 
razvid medijev pri Ministrstvu za kulturo RS pod zaporedno številko 
374. Priprava za tisk: Studio L.A. Andrej Lombar s.p.. Tisk: Tiskarna 
Januš. Naklada 1550 izvodov.

Obvestila

Naslednja številka izide 28. avgusta 2009. 
Vaše prispevke pričakujemo do 12. avgusta.

Seznam uradnih ur institucij in 
organizacij v občini Moravče

KARITAS prvi in tretji ČET v mes: 17.45 - 18.45

RDEČI KRIŽ
Tel: 031/291-564

prvi PON v mes.: 17 - 19

ŽUPNJSKI URAD
Tel: 7231-055

PON in PET: 9 - 10; 16 - 18

OBČINA MORAVČE
Tel: 7321-044; 
Faks: 7231-035

PON: 8 - 12; 13 - 15
SRE: 8 - 12; 13 - 17
PET: 8 - 13

BANKA
Tel: 7231-017

PON - PET: 8 - 11; 14.30 - 18

POŠTA
Tel: 7296-510

PON - PET: 8 - 9.30; 10  - 15.30; 16 - 18
SOB: 8 - 12

POLICIJSKA 
PISARNA

PON: 16 - 18,  PET: 8 - 10 
zad. NED v mes: 8 - 10

OŠ JURIJA VEGE
Tel: 7231-003, 
7231-210

PON - PET: 7 - 15
inforrmacije tudi na:
www.osmoravce.si

VRTEC
Tel: 7231-227

PON - PET: 7 - 15

POŠ VRHPOLJE
Tel: 7231-233

PON - PET: 7 - 15

KNJIŽNICA
Tel: 7231-359

PON, ČET: 14 - 19
TOR: 11 - 16

DRUŠTVO
UPOKOJENCEV

TOR: 10 -12

GASILSKA ZVEZA 
MORAVČE
Tel: 7231-234

24-urna dežurna služba na tel 112

Zavod za gozdove, 
revir Moravče

TOR    7 – 11
Tel: 7231-040, 041/657-223

Info oddaja o 
občini na ATV

SRE    20.00
ČET   21.00

LEKARNA
Tel: 7232-780

PON: 12 - 19
TOR, SRE, PET: 7.30 - 14
ČET: 13- 19
prva  SOB. v mes.:  8 - 12

ZDRAVSTVENI DOM
AMB. SPL. MED.
Tel: 7231-008

PON in ČET: 13 - 19, sprejem do 18
TOR, SRE in PET: 7 - 13

AMB. ZA OTROKE 
IN MLADINO
Tel: 7232-943

PON: 13 - 19
SRE: 7 - 10.30 amb. za bolne; 10.30 
- 13 posvet
PET: 7 - 8 amb; 8 - 11 sistem.; 
11 - 13 amb

Patronažna služba, 
tel 7232-944

PON – PET : 7 - 8

DIAG. LAB. PON: 13 - 18, TOR: 9 - 12
SRE, PET: 7 - 12

ZOBNA AMB.
Tel: 7231-150

PON, ČET: 13 - 19.30
TOR, SRE, PET: 7 - 13.30

ZOBNA AMB ZA 
OTROKE
Tel: 7232-750

PON, SRE: 7 - 14
TOR, ČET: 13 - 19
PET: 7 - 13.30

Spoštovane bralke in bralci!
Pred vami je poletna številka Novic, čeprav 

so dnevi, ko se pripravljamo na izdajo, vse prej 
kot poletni. 

Nekako tako je bilo tudi z volitvami poslan-
cev v evropski parlament. Bolj žalostno. Ude-
ležba volivcev v Sloveniji je bila izjemno slaba. 
Kaj je vzrok? Nekateri menijo, da je Bruselj da-
leč in da ne vpliva neposredno na naše življe-
nje. Drži tudi trditev, da gre za elitno družbo z, 
v primerjavi z večino nas, astronomskimi pri-
hodki in ugodnostmi. V času gospodarske in 
finančne recesije, ki jo velikokrat tudi po nepo-
trebnem izrabljajo, so mnogi soočeni z bojem 
za golo preživetje. Nekaj bo treba spremeniti. 
Ne samo pri nas, temveč globalno. Prvenstve-
no se bo treba odločiti za spoštovanje drugač-
nih vrednot. Preveč je elitizma, tajkunstva, pe-
hanja za denarjem, potrošništva. Bolj bo treba 
poudariti poštenost, skrb za okolje, spoštova-
nje različnosti, solidarnost, skrb za mlade in 
ostarele. Potrebujemo več civilne družbe. Toda 
kdo je sposoben uvesti take spremembe. To ne 
more biti posameznik. To moramo biti vsi, ki 
nas skrbi, ne samo za nas, temveč predvsem 
za naše potomce. Odgovornost je velika in dol-
goročna!

Spoštovani, pred nami je čas poletja in po-
čitnic. Potrudimo se jih preživeti čim lepše in 
veselo. Ne pustimo si zagreniti zasluženega, 
pa če tudi skromnega, počitka. 

Odgovorni urednik
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Županova stran

Potreben je smelejši 
pogled na razvoj občine

G. župan, v prejšnji številk Novic ste obljubili, da 
boste pospešili realizacijo investicij, ki so malo 
zastale, ker ni bilo jasno, kako bo, zardi recesije,  
s proračunom?

Preden odgovorim na konkretno vprašanje, mi dovo-
lite, da opozorim na nekaj drugega. Smo v fazi, ko se 
v občini končuje izgradnja komunalne infrastrukture, 
tako cest, vodovodov, itd.  Vse to bi moralo biti ure-
sničeno že pred leti.

Prepričan sem, da moramo, prvič,  v prid hitrejšega ra-
zvoja prvenstveno zagotoviti hiter sprejem občinskega 
prostorskega načrta in drugič, zagotoviti več sredstev, 
saj proračun ne zadošča.

Kje vidite vire za dodaten denar?

V občinski upravi že skoraj dve leti pripravljamo pro-
jekte za izgradnjo vodovodnega in kanalizacijskega  
sistema. Zato sem dobil tudi zeleno luč na občinskem 
svetu. Dokumentacija je praktično pripravljena in 
aktivno sodelujemo z drugimi, ki bodo prav tako kon-
kurirali za dodatna sredstva iz kohezijskega sklada. 
V kratkem imamo sestanek z vsemi občinami, ki so 
nastale iz bivših občin Domžale in Kamnik.  Iz Služ-
ba vlade RS za lokalno samoupravo in regionalno 
politiko smo dobili ohrabrujočo novico, da se bodo 
sredstva za izgradnjo kanalizacije in čistilnih naprav 
še povečala.

Sklep sestanka, ki mu je prisostvoval tudi mi-
nister Karel Erjavec in ki se je nanašal ravno 
na pripravo prostorskega načrta je bil, da je 
potrebno sklicati medresorski sestanek vseh 
zainteresiranih. Ali se ja kaj zgodilo?

Da, seveda. Imeli smo dva sestanka.  Na prvem smo se 
dogovorili za skupen nastop s Termitom, LOKUSOM 
in občino. To je bilo potrebno, ker sta bila direktorata 
Ministrstva za gospodarstvo Ministrstva za okolje in 
prostor neusklajena. Na poznejšem sestanku s pred-
stavniki direktoratov se je izkazalo, da je bila odločitev 
pravilna. Pričakujem, da bomo v nadaljevanju dosegli 

Pogovor z županom Martinom Reboljem

takšno prostorsko ureditev, ki bo omogočila nemoten 
razvoj občine, pa tudi Termita, kar zadeva njegove 
eksploatacijske površine. Dogovorili smo se, da sedaj 
nadaljujejo postopek lokacisti in oba direktorata.

Kaj pa Ministrstvo za kmetijstvo?

Absolutno bo potrebno tesno sodelovanje tudi z njimi. S 
prostorskimi načrti si je potrebno zagotoviti zemljišča 
za novo šolo in vrtec v Vrhpolju, zadrugo, komunalno 
infrastrukturo, čistilne naprave, morebitno obrtno 
cono, igrišča, itd. Mimogrede, ko sva pri šolah in vrt-
cih, razmišljamo o odprtju novega oddelka za malčke 
letos jeseni. Zamisel ne bi zahtevala večjih sredstev. 

Ko sva že pri čistilnih napravah, ki se bodo finan-
cirale s pomočjo kohezijskih sredstev, me zanima 
ali so odločitve že dokončne?

Pri  pripravi projektov za njih smo se odločili za dve 
varianti: prva predvideva priklop našega kanali-
zacijskega sistema na Centralno čistilno napravo v 

www.moravce. si
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Kaj meni podžupan

Stane 
Ravnikar
Podžupan občine 

Moravče

Z velikim zadovoljstvom lah-
ko ugotovimo, da je dokon-
čana kanalizacija v Zalogu. 
Bilo je kar nekaj pripomb na 
delo izvajalcev v smislu, da dela potekajo prepočasi  ter 
ovirajo normalen pretok prometa. Dejstvo pa je, da je 
bilo delo, zaradi neugodnega terena, zelo oteženo. Videli 
smo kar precej okvar na stroji, oziroma polomljenih 
udarnih konic kladiv. Seveda pa je bilo potrebnih več 
zaporednih izkopov in zasipanj ter utrditev terena in 
vgradnja še ostalih komunalnih vodov. Na zadovoljstvo 
krajanov Zaloga je končno položen asfalt s hitrostnimi 
ovirami, kar zagotavlja varno pretočnost prometa. Po-
trebno je še dokončati elektrifikacijo črpališča. S tem 
pa bodo izpolnjeni  pogoji za priključitev gospodinjstev 
na kanalizacijski vod. Glede na število prebivalcev Za-
loga, ki je v stalnem porastu pričakujemo tudi izgradnjo 

ekološkega otoka, za kar je, na občinskem zemljišču, 
tudi že zagotovljen prostor. Glede na ugodne vremenske 
razmere in dodatna sredstva , ki smo jih dobili v občinski 
proračun, se bodo pričela izvajati dela na posameznih 
cestnih odsekih. Dokončati je potrebno cesto Hrastnik 
Globočica, cesto med Belnekom in Polsnikom ter odsek 
Preker Ribče. Prav tako se bo izvedla tudi nujna prepla-
stitev asfaltne prevleke skozi naselje Peče. Zelo nestrpno 
pričakujemo izdajo gradbenega dovoljenja za izgradnjo 
doma starejših občanov. Kljub stalnemu povečevanju 
števila zaposlenih v državnih organih menimo, da delo 
le- teh poteka vedno počasneje. Mnogi mislimo, da bodo 
na tem področju potrebne spremembe, ter krajši in eno-
stavnejši postopki, ker le ti, predstavljajo resno oviro, za 
marsikatero investicijo, ki bi bila lahko hitreje izvedena. 
Tudi v naši občini se brezposelnost povečuje. Potreba bo 
pomoč občankam in občanom, ki izgubljajo zaposlitev. 
Žal tudi napovedi za prihodnje niso obetavne. Podjetja 
v naši okolici še pričakujejo zmanjševanje naročil, kar 
ima za posledico odpuščanje delavcev. Vsekakor upa-
mo, da bo vlada z zadnjimi ukrepi, kot je skrajševanje 
delovnega časa ter subvencionirano čakanje na delo, 
uspela zaustaviti valj odpuščanj in s tem omogočila ob-
stoj podjetji v težavah in ponovno zaposlitev  delavcev 
po izhodu iz krize.

Domžalah, druga pa izgradnjo več manjših čistilnih 
naprav na področju občine. Pri dodeljevanju sredstev 
za čiščenje voda se namreč upoštevata dva kriterija. 
Eden je okoljski, drugi pa ekonomski. Šele ocena in 
primerjava obeh bo pokazala za katero varianto se 
bodo odločili.

Čiščenja voda s tako decentralizirano poselitvijo 
je verjetno še poseben problem?

Seveda. Iluzorno je pričakovati, da bi lahko vsako hišo 
ali zaselek priključili na kanalizacijsko omrežje. Po-
trebno bo graditi male čistilne naprave. Razmišljamo 
o ustanovitvi  posebnega  sklada za subvencioniranje 
gradnje le-teh. Šlo bi za nepovratna sredstva, recimo 
1.000  EUR na napravo. Ljudje, ki živijo v malih na-
seljih imajo enako pravico dostopa do kanalizacije kot 
tisti, ki živijo v večjih .

Zakaj sploh sredstva iz kohezijskih skladov?

Ker so 75% vrednosti investicije nepovratna sredstva. 
Pričakujem, da bo občinski svet podprl prizadevanja 
za pridobitev teh sredstev in da bomo v realnem času 
uresničili te velike projekte.

Naj se vrnem na prvo vprašanje. V naslednjih dneh 
pričnemo z gradnjo ceste Zg. Prekar-Ribče, v zadnji 
fazi pa so dogori za cesto Polsnik-Belnek. Pričeli bomo 
z gradnjo planiranih vodovodov. Trenutna faza kanali-
zacije v Zalogu je končana. V naslednji tednih začnemo 
z gradnjo črpališča, nato pa priključitev krajanov na 
kanalizacijski sistem. Pripravljamo nadaljevanja ka-
nala proti naselju Brinje.

Uspeli ste s pridobitvijo sredstev iz  državnega 
proračuna za sofinanciranje investicij. Kam boste 
usmerili denar?

Da, pridobljeno je približno 154 tisoč evrov, ki gredo za 
rekonstrukcijo ceste Zalog pri Kresnicah in izgradnjo 
vodovoda Soteska-Podstran.

In na koncu še večna tema: dom starejših?

Žal moram reči, da zaradi zaviranja in zavlačevanja 
nekaterih posameznikov, gradbeno dovoljenje še ni 
pridobljeno. Odločili smo se za spremembo projekta, 
ki bo kmalu končana. Nato bo spet stekel upravni 
postopek.  

EV

www.moravce. si
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Politika

Za nami so volitve v Evropski parlament. Vsem ob-
čankam in občanom, ki so glasovali za listo LDS se 
iskreno zahvaljujem za izkazano zaupanje. Zahvalju-
jem se predvsem v imenu našega kandidata, nosilca 
liste gospoda Jelka Kacina, ki mu je z vašo pomočjo 
in zaupanjem uspelo priti v Evropski parlament. Tudi  
sicer gospod Kacin uživa zelo velik ogled med drža-
vljani Slovenije.  Po deležu preferenčnih glasov je v 
vrhu lestvice zaupanja. Ugotavljamo, da je udeležba 
na volitvah zelo nizka in pod povprečjem  Evropske 
Unije. Eden od razlogov je v stalnih aferah, ki spre-
mljajo volitve ter v nezaupanju v politiko nasploh, 
zaradi  posameznih politikov, ki se osebno okoriščajo 
na račun državljanov z izogibanjem obdavčitvam ter 
prenosom premoženja v tujino. Mnogi volivci menijo, 
da so ugodnosti in plačilo za delo evro poslancev 
previsoki medtem, ko mnogi izgubljajo zaposlitev 

in so na robu preži-
vetja ali pa celo pod 
njim in so odvisni od 
pomoči Rdečega kri-
ža. Vsi si želimo, da 
bodo novoizvoljeni 
poslanci imeli več ra-
zumevanja za težave 
delavcev in ne bodo glasovali za zmanjševanje pravic 
ter podaljševanje delavnega časa že tako preobreme-
njenih delavcev, ki delajo v težkih delovnih pogojih. 
Nad poslanci, ki so nas zastopali v preteklem man-
datu, smo bili mnogi zelo razočarani, kajti od šestih 
poslancev, so štirje poslanci desnice glasovali za še 
večje izkoriščanje delavcev.

OO LDS Moravče

Spoštovane občanke in občani! 

Uresničevanje volilnega programa je zaveza, ki 
se je župan Martin Rebolj zaveda. Vse njegovo 
delovanje, skupaj z usmeritvami občine, gre v 
dobro vseh občanov, na podlagi usmeritev iz 
njegovega zastavljenega programa.  

Zadnje čase beremo, da so poleg podjetij vse bolj zadol-
žene tudi občine in da jih je le nekaj brez dolgov. Dolg 
občin na prebivalca je lani na ravni celotne Slovenije v 
povprečju znašal 220€. Občina Moravče je ena redkih v 
celotni državi, za katero lahko rečemo, da ni zadolžena. 
Kljub temu pa se zadnja leta v občini veliko gradi. Občina 
Moravče v tem času izkoristi vse možnosti za pridobitev 
dodatnih finančnih sredstev s strani države in Evropske 
skupnosti. Pred kratkim je oddala vlogo na Kmetijsko 
ministrstvo za pridobitev nepovratnih sredstev iz EU za 
gradnjo knjižnice v Moravčah. V sodelovanju z občinami 

Kamnik, Domžale, Mengeš, Trzin naša občina pripravlja 
dokumentacijo za pridobitev nepovratnih sredstev iz 
kohezijskega sklada za gradnjo vodovoda. Prav tako 
je pripravljena projektna dokumentacija za pripravo 
razpisa za področje kanalizacije. Verjamemo, da bo vse 
to in novi občinski prostorski načrt omogočil še hitrejši 
napredek občine. 

V OOSD Moravče želimo vsem učencem, dijakom in 
študentom sprostitvene in prijazne počitnice, da si 
naberejo novih moči za jeseni. Vsem skupaj pa prijeten 
dopust!

OOSD Moravče

Pred nami je gradbena sezona in zopet bomo bogatejši za 
nove pridobitve na področju komunalne infrastrukture. 
Na novo asfaltirane ceste, posodobljeni vodovodi in nova 
kanalizacijska omrežja bodo tudi v tem letu izboljšala 
naše bivalne pogoje. Tako kot vsako leto do sedaj, tudi v 
letošnjem letu potekajo dela z isto dinamiko kot v preteklih 
letih. Prav tako smo veseli zadovoljstva in veselja, ki ga 
delite skupaj z nami in cenite naš trud in delo, ki ga vlaga-
mo v razvoj naše občine. V zadnjih treh letih smo v razvoju 
komunalne infrastrukture naredili par hitrih korakov na-
prej in se približujemo razvitim občinam. Najlepši in tudi 
najbolj oddaljeni kraji na obrobjih občine, so že več ali 
manj dostopni po lepih asfaltnih cestah in tudi vse manj je 
gospodinjstev, ki še niso preskrbljena z tekočo pitno vodo 
ali pa se jim je preskrba bistveno poboljšala. Kljub slabim 
gospodarskim razmeram v državi in posledično neugodnim 
finančnim kazalcem se vsa razpoložljiva sredstva namenjajo 
razvoju. Seveda pa pričakujemo, da se bodo kmalu pridobili 

vsi potrebni papirji za izgradnjo 
doma starejših občanov. To bo 
ena izmed največjih pridobitev za 
našo občino in težko je razumeti 
posameznike in politične stranke, 
ki temu nasprotujejo. 

Za nami so tudi volitve v Evropski parlament na katerih 
smo na državni ravni postali zmagovalna stranka. Vsem 
volivkam in volivcem, ki ste oddali svoj glas Slovenski 
demokratski stranki se iskreno zahvaljujemo. 

Slovenija je 25. junija 1991 postala neodvisna in suverena 
država. V osamosvojitveni vojni se je teritorialna obramba v 
sodelovanju s Policijo uspešno uprla agresiji JLA in Sloveni-
ji ter Slovencem so se uresničile stoletne sanje o samostojni 
državi. Dan državnosti je najpomembnejši praznik, ki ne 
bi smel deliti Slovenski narod, saj so bila takratna dejanja 
najlepša v zgodovini Slovenskega naroda.
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Občinski odbor Nove Slovenije Moravče se zahvaljuje 
vsem volivkam in volivcem, ki ste se udeležili evropskih 
volitev in oddali svoj glas v podporo Novi Sloveniji. 
Predsednica stranke Ljudmila Novak se še posebej 
zahvaljuje vsem, ki ste ji namenili svoj preferenčni 
glas. Končni rezultati volitev še niso objavljeni, kljub 
temu pa je znano, da je Nova Slovenija dosegla 3. 
najboljši rezultat evropskih volitev v Sloveniji. Prav v 
občini Moravče, kakor tudi v volilnem okraju Domžale 
I, je Nova Slovenija dosegla izjemno dober rezultat. Žal 
je za drugega poslanca NSi v evropskem parlamentu 
zmanjkalo okrog 2 % glasov. Evropski poslanec iz vrst 

Nove Sloveniji bo tako v naslednjem mandatu Lojze 
Peterle, dosedanji evropski poslanec.
Za Novo Slovenijo je odličen rezultat evropskih volitev 
jasen znak, da se je stranka znova vrnila na sloven-
sko politično prizorišče in da ima podporo mnogih 
volivcev. Stranka si bo še naprej prizadevala za ohra-
njanje in spodbujanje vrednot krščanske demokracije 
v Sloveniji. Prav stranke krščanske demokracije so v 
mnogih državah Evropske unije na tokratnih volitvah 
dobile največjo podporo, saj so v vseh težkih obdobjih 
zgodovine znale poiskati najboljše in najpravičnejše 
rešitve za ljudi. 

OO N.Si Moravče
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Za nami so volitve poslancev v Evropski parlament. OO 
SLS Moravče z rezultati volitev ni zadovoljen. Iskreno pa se 
zahvaljuje vsem, ki ste odšli na volitve, posebej tistim, ki so 
svoj glas namenili kandidatom Slovenske ljudske stranke. 
Čestitamo vsem novo izvoljenim poslancem v Evropski 
parlament. Od njih pričakujemo, da se bodo  zavzemali za 
interese, ki zadevajo vseh nas občanov, posebno še pode-
želja. Pri sestavi odborov želimo, da se tudi naši poslanci 
vključijo v odbor za kmetijstvo. Do sedaj nobeden od naših 
7 poslancev ni sodeloval v tem odboru, čeprav je ta odbor 
eden ključnih v parlamentu EU. V proračunu EU je  kme-
tijstvu namenjenih kar 1/4 sredstev celotnega proračuna. 
Recesijo namreč čedalje bolj občuti podeželje in »mali 
človek: od delavca, do kmeta, upokojenca in šolajoče se 
mladine«. V nobenem primeru nam ni razumljiva tolikšna 
izguba delovnih mest. Še manj pa dovoljevanje  agonije 
teh delavcev, ki jih spremljamo vsak dan, kako  tudi po več 
mesecih ne dobijo svojih, s trudom zasluženih, sramotno 
nizkih osebnih dohodkov. Na drugi strani pa imamo toliko 
milijonarjev – pa naj bodo razkriti, ali pa tiho prikriti -  pa 
vendar vsem na očeh. Skratka v OO SLS Moravče obsojamo 
neutemeljene velike razlike v dohodkih, kar se plačuje iz 

skupnega – državnega 
proračuna in tako od 
vseh nas davkoplače-
valcev. V nadaljevanju 
pa od naše vlade pri-
čakujemo ukrepe, ki 
bodo bolj učinkoviti in hitri za celotno gospodarstvo, saj 
so bili dosedanji ukrepi precej neučinkoviti, počasni in  
tudi ne odločni. 

SLS Slovenska ljudska stranka je imela v maju predčasni 
volilni Kongres. Na Kongresu je bilo sprejetih več resolucij 
stranke. Izvoljeni so bili novi organi stranke. Soglasno je bil 
za predsednika stranke izvoljen mag. Radovan Žerjav. Le-
ta je napovedal korenite spremembe. Sprejeti bodo novi 
ukrepi, ki bodo stranki na daljši povrnili zaupanje in ugled. 
V preteklosti so bili sprejeti nekateri ukrepi, ki so stranki 
bolj škodovali, čeprav včasih povsem ne utemeljeno.

Šolajoči mladini želimo prijetne počitnice, vsem 
občanom pa, kolikor je možno v danih zaostrenih 
okoliščinah, prijetna poletna meseca.

OO SLS Moravče

OBVESTILO

Bliža se čas poletnih dopustov, zato pravočasno preverite veljavnost vaših osebnih dokumentov. V kolikor vam 
je že ali vam bo v prihodnjih dneh potekla veljavnost osebne izkaznice, potnega lista ali vozniškega dovoljenja, 
čimprej stopite do najbližje upravne enote in vložite vlogo za zamenjavo ali podaljšanje ustreznega dokumenta. S 
tem si boste pravočasno zagotovili veljaven osebni dokument in se hkrati izognili morebitni daljši čakalni dobi.

Uradne ure Upravne enote Domžale so:
ponedeljek in torek  od 08.00 do 15.00 ure
sreda od 08.00 do 12.00 in od 13.00 do 18.00 ure in v
petek od 08.00 do 13.00 ure.

Upravna enota Domžale

7junij 2009



Razpis

Na podlagi 87. člena Stanovanjskega zakona (Ur. list 
RS, št. 69/03, 18/04 in 57/08), Pravilnika o dodeljevanju 
neprofitnih stanovanj v najem (Ur. list RS, št. 14/04, 34/04, 
62/06 in 11/09), Zakona o splošnem upravnem postopku 
(Ur. list RS, št. 24/06 - UPB2, 126/07 in 65/08) in Zakona o 
socialnem varstvu (Ur. list RS, št. 3/07), Občina Moravče, 
Trg svobode 4, 1251 Moravče,

objavlja

JAVNI RAZPIS
ZA DODELITEV NEPROFITNIH 

STANOVANJ V NAJEM

1. PREDMET RAZPISA
1.1. PREDMET RAZPISA
Občina Moravče razpisuje dodelitev neprofitnih stanovanj 
v najem, ki so nezasedena v letu 2009 in sicer.
Predmet javnega razpisa sta dve (2) stanovanji:
- Stanovanje št. 19, Trg svobode 4, Moravče, v izmeri 47,40 
m2, s pripadajočim kletnim prostorom. Stanovanje je v lasti 
Občine Moravče.
- Stanovanje št. 10, Trg svobode 4, Moravče, površina 
33,78 m2, s pripadajočim kletnim prostorom. Stanovanje je 
v lasti Občine Moravče.

Stanovanja bodo upravičencem dodeljena po prednostni 
listi, ki bo izdelana na podlagi tega razpisa.

1.2. NEPROFITNA NAJEMNINA
Najemnina za dodeljeno neprofitno stanovanje bo 
določena na podlagi Uredbe o metodologiji za oblikovanje 
najemnin v neprofitnih stanovanjih ter merilih in postopku 
za uveljavljanje subvencioniranih najemnin (Ur. list 
RS, št. 131/03 in 142/04) in Uredbe o spremembah 
in dopolnitvah Uredbe o metodologiji za oblikovanje 
najemnin v neprofitnih stanovanjih ter merilih in postopku 
za uveljavljanje subvencioniranih najemnin ( Uradni list 
RS, št. 99/2008), oziroma na podlagi predpisa, ki bo veljal 
v času oddaje stanovanja v najem.

Mesečna najemnina v juniju 2009 za stanovanje št. 19, 1. 
Trg svobode 4 1251 Moravče znaša 83,14 EUR.
Mesečna v najemnina v juniju 2009 za stanovanje št. 2. 
10, Trg svobode 4 1251 Moravče znaša 54,19 EUR.

Najemniki, ki izpolnjujejo pogoje, lahko uveljavijo pravico 
do subvencionirane najemnine v skladu z določili 121. 
člena Stanovanjskega zakona, Uredbe o metodologiji 
za oblikovanje najemnin v neprofitnih stanovanjih ter 
merilih in postopku za uveljavljanje subvencioniranih 
najemnin, in Uredbe o spremembah in dopolnitvah Uredbe 
o metodologiji za oblikovanje najemnin v neprofitnih 
stanovanjih ter merilih in postopku za uveljavljanje 
subvencioniranih najemnin, oz. na podlagi predpisa, ki 
velja v času najema stanovanja.
V skladu z 90. členom Stanovanjskega zakona bo najemna 

pogodba sklenjena za nedoločen čas.
Najemodajalec lahko vsakih pet let preveri, ali najemnik 
in uporabniki neprofitnega stanovanja še izpolnjujejo 
dohodkovne pogoje za uporabo neprofitnega stanovanja 
po veljavnem pravilniku na dan preverjanja. Če najemnik 
ni več upravičen do neprofitnega stanovanja, se najemna 
pogodba lahko spremeni v najemno pogodbo s prosto 
oblikovano najemnino po merilih in postopku, ki jih določa 
pravilnik.

1.3. POVRŠINSKI NORMATIV
Pri dodelitvi neprofitnega stanovanja v najem bo 
upoštevani naslednji površinski normativi.
Število članov 
gospodinjstva

Površina stanovanja brez plačila 
lastne udeležbe ali varščine

1 - člansko od 20 m2 do 30 m2

2 - člansko nad 30 m2 do 45 m2

3 - člansko nad 45 m2 do 55 m2

4 - člansko nad 55 m2 do 65 m2

5 - člansko nad 65 m2 do 75 m2

6 - člansko nad 75 m2 do 85 m2

Za vsakega nadaljnjega člana gospodinjstva se površine 
spodnjega in zgornjega razreda povečajo za 6 m2.

2. RAZPISNI POGOJI
2.1. SPLOŠNI POGOJI
Upravičenci za pridobitev neprofitnega stanovanja v najem 
so državljani Republike Slovenije in državljani članic 
Evropske unije, ob upoštevanju vzajemnosti (160. člen 
Stanovanjskega zakona), ki imajo stalno prebivališče na 
območju občine Moravče.

Upravičenci za pridobitev neprofitnih stanovanj v najem 
so tudi:

invalidi, ki so trajno vezani na uporabo invalidskega • 
vozička ali trajno pomoč druge osebe, če imajo v občini 
Moravče možnosti za zaposlitev ali imajo zagotovljeno 
pomoč druge osebe in zdravstvene storitve,
žrtve nasilja v družini z začasnim bivanjem v • 
materinskih domovih in zatočiščih – varnih hišah, 
zavetiščih, centrih za pomoč žrtvam kaznivih dejanj, če 
imajo začasno bivanje na območju občine Moravče.
do dodelitve neprofitnega stanovanja so upravičeni • 
tudi najemniki v stanovanjih, odvzetih po predpisih o 
podržavljenju – prejšnji imetniki stanovanjske pravice, 
če izpolnjujejo splošne pogoje za upravičenost do 
dodelitve neprofitnega stanovanja po

Pravilniku in da je prosilec, ki ponovno prosi za dodelitev 
neprofitnega stanovanja v najem, poravnal vse obveznosti iz 
prejšnjega neprofitnega najemnega razmerja ter morebitne 
stroške sodnega postopka.

2.2. DOHODKOVNI KRITERIJ
Prosilci so upravičeni do dodelitve neprofitnega stanovanja, 
če dohodki njihovih gospodinjstev v koledarskem letu 
2008 ne presegajo zgornje meje, določene v odstotkih od 
povprečne neto plače v državi, ki je v navedenem obdobju 
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znašala 899,65 EUR.

Velikost 
gospodinjstva

Dohodek ne sme 
presegati naslednjih 
% od povprečne neto 
plače v državi

Meja dohodka

1 – člansko 200% 1.799,60 EUR
2 – člansko 250% 2.249,50 EUR
3 – člansko 315% 2.834,37 EUR
4 – člansko 370% 3.329,26 EUR
5 – člansko 425% 3.824,15 EUR
6 – člansko 470% 4.229,06 EUR
Za vsakega nadaljnjega člana gospodinjstva se gornja 
lestvica nadaljuje s prištevanjem 25 odstotnih točk.

2.3. PREMOŽENJE PROSILCA
Vsi upravičenci za dodelitev neprofitnih stanovanj v najem 
morajo poleg navedenih pogojev izpolnjevati še naslednje 
splošne pogoje:

da mesečni dohodki prosilčevega gospodinjstva v • 
koledarskem letu 2008 in ne presegajo gornje meje, 
določene v točki 2.2. tega razpisa,
da prosilec ali kdo izmed oseb, ki skupaj z njim • 
uporabljajo stanovanje (v nadaljnjem besedilu: 
gospodinjstvo), ni najemnik neprofitnega stanovanja, 
oddanega za nedoločen čas in z neprofitno najemnino, 
ali lastnik ali solastnik drugega stanovanja ali 
stanovanjske stavbe, ki ne presega vrednosti 40% 
primernega stanovanja. Navedena omejitev ne velja za 
lastnike ali solastnike stanovanj, ki jih morajo lastniki 
po zakonu oddajati v najem za nedoločen čas za 
neprofitno najemnino;
da prosilec ali kdo izmed članov gospodinjstva ni • 
lastnik drugega premoženja, ki presega 40 % vrednosti 
primernega stanovanja.

Glede na število članov gospodinjstva vrednost drugega 
premoženja ne sme presegati naslednjih zneskov:

Velikost gospodinjstva
Vrednost drugega premoženja, 
ki ne sme presegati 40% 
vrednosti primernega stanovanja

1-člansko 15.148,80 EUR
2-člansko 18.515,20 EUR
3-člansko 23.564,80 EUR
4-člansko 27.604,48 EUR
5-člansko 31.980,80 EUR
6-člansko 35.347,20 EUR

Kot osnova za določitev vrednosti primernega stanovanja se 
upošteva stanovanje, točkovano s 320 točkami po vrednosti 
točke 2,63 EUR, površina je odvisna od števila družinskih 
članov, ki se nameravajo vseliti v oddano stanovanje.

3. KRITERIJI IN MERILA ZA OCENJEVANJE 
STANOVANJSKIH IN SOCIALNIH RAZMER 
PROSILCEV
3.1. Prednostna lista bo sestavljena na podlagi meril, ki 

jih določa Pravilnik o dodeljevanju neprofitnih stanovanj 
v najem (Ur.l. RS, št. 14/04, 34/04, 62/06 in 11/2009). 
Stanovanjske in socialne razmere prosilcev bodo ocenjene 
skladno s točkovnim vrednotenjem, ki ga določa Pravilnik 
o dodeljevanju neprofitnih stanovanj v najem (Ur.l. RS, št. 
14/04, 34/04, 62/06 in 11/2009).

Pri dodelitvi neprofitnega stanovanja imajo prednost 
mlade družine, družine z večjim številom otrok, invalidi in 
družine z invalidnim članom ter državljani z daljšo delovno 
dobo, ki so brez stanovanja ali pa so podnajemniki, kar je 
izraženo s številom točk v preglednici pod točko 3.2.

3.2. Za prednostne kategorije prosilcev, opredeljenih v 
prejšnji točki, se v skladu 87. členom Stanovanjskega 
zakona in 2. točko 6. člena Pravilnika o dodeljevanju 
neprofitnih stanovanj v najem, upoštevajo naslednje 
točkovne vrednosti:

PREDNOSTNE KATEGORIJE PROSILCEV
družina v kateri roditelja nista starejša • 
od 35 let (mlada družina)

40 točk

vsak otrok v družini• 30 točk
družinski član iz 6. člena stanovanjskega • 
zakona, star nad 65 let

30 točk

težje ozdravljive bolezni – dveh ali več • 
družinskih članov

20 točk

ežje ozdravljive bolezni enega • 
družinskega člana

10 točk

trajna obolenja dveh ali več družinskih • 
članov

20 točk

trajna oboljenja enega družinskega člana• 10 točk
invalidnost I. Kategorije ali 70% - 100% • 
telesna okvara

30 točk

invalidnost II. Kategorije ali 30% - 70% • 
telesna okvara

15 točk

duševna obolenja• 50 točk
prosilci z daljšo delovno dobo brez • 
stanovanja ali podnajemniki (moški 13 
let, ženske 12 let)

50 točk

DODATNI POGOJI
Čas bivanja v Občini Moravče
Nad 35 let 20 točk
Nad 25 do 35 let 15 točk
Nad 15 do 25 let 10 točk
Nad 5 do 15 let 5 točk

V primeru, da več prosilcev doseže enako število točk, 
imajo prednost prosilci z večjim številom družinskih 
članov, in tisti, ki so že dalj časa prosilci za neprofitna 
stanovanja v občini Moravče.

4. RAZPISNI POSTOPEK
4.1. OBRAZCI
Prosilci, ki se želijo prijaviti na razpis za dodelitev 
neprofitnih stanovanj v najem, dvignejo obrazec vloge, s 
katerim se prijavijo na razpis, v vložišču Občine Moravče, 
Trg svobode 4, 1251 Moravče ali na spletni strani www.
moravce.si. Kontaktni osebi za informacije sta  Barbara 
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Baša in Nuška Jerman Ben Amor, tel. 723 10 44.
Če bo prosilec oddal nepopolno vlogo bo pozvan, da vlogo 
v določenem roku dopolni z manjkajočimi listinami. Vloge 
prosilcev, ki ne bodo dopolnjene v roku in vloge, oddane 
po zaključku razpisanega roka, bodo s sklepom zavržene.

4.2. PREDLOŽITEV LISTINSKIH DOKAZIL
Vlogi za pridobitev neprofitnega stanovanja v najem 
morajo prosilec in polnoletni člani gospodinjstva priložiti 
naslednje listine:

izpolnjen obrazec opisa stanovanjskih in socialno-• 
zdravstvenih razmer ter kopijo osebnega dokumenta.
izjavo o morebitnih neobdavčljivih dohodkih in • 
prejemkih ter nazivih njihovih izplačevalcev, za 
koledarsko leto 2008;
dokazila o vseh izplačanih neto plačah v letu 2009, če v • 
koledarskem letu 2008 ni imel dohodkov iz delovnega 
razmerja;
izjavo o premoženjskem stanju, skladno s prvim • 
odstavkom 3. člena Pravilnika o dodeljevanju 
neprofitnih stanovanj v najem (Ur.l. RS, št. 14/04, 
34/04, 62/06 in 11/2009));
najemno oziroma podnajemno pogodbo, če prosilec • 
ne živi pri starših ali sorodnikih;
dokumentacijo o trajni vezanosti na uporabo • 
invalidskega vozička ali o vezanosti na trajno pomoč 
druge osebe, v kolikor gre za invalida po tretjem 
odstavku 3. člena Pravilnika o dodeljevanju neprofitnih 
stanovanj v najem in Pravilnika o spremembah in 
dopolnitvah Pravilnika o dodeljevanju neprofitnih 
stanovanj v najem;
izjavo o vseh plačanih obveznostih, v kolikor je prosilec • 
že imel v najemu neprofitno stanovanje.

(2) Prosilec in polnoletni člani gospodinjstva lahko 
najemodajalcu s pooblastilom dovolijo pridobivanje, 
vpogled, prepis, izpis ali kopiranje njihovih osebnih 
podatkov iz uradnih evidenc in zbirk osebnih podatkov 
pri vseh upravljavcih zbirk osebnih podatkov, ki štejejo za 
davčno tajnost, ter občutljivih osebnih podatkov. V tem 
primeru morajo vlogi priložiti pisne izjave, ki veljajo za 
osebno oziroma pisno privolitev na podlagi določb zakona, 
ki ureja varstvo osebnih podatkov, zakona, ki ureja splošni 
upravni postopek in zakona, ki ureja davčni postopek.
(3) Najemodajalci neprofitnih stanovanj pridobijo v skladu 
s prejšnjim odstavkom tega člena potrdila o državljanstvu, 
potrdila o stalnem prebivališču in številu članov 
gospodinjstva od pristojnih državnih organov, podatke o 
obdavčljivih in neobdavčljivih dohodkih ter prejemkih pa 
iz obstoječih zbirk podatkov.
(4) Podatke, ki se štejejo za davčno tajnost, pridobijo 
najemodajalci neprofitnih stanovanj za prosilca in 
polnoletne člane gospodinjstva iz dokončnih odločb o 
odmeri dohodnine, iz drugih dokončnih odločb davčnega 
organa in iz davčnih obračunov. Iz navedenih dokumentov 
lahko najemodajalci neprofitnih stanovanj pridobijo 
podatke o davčni številki, o vzdrževalnih družinskih članih, 
o dohodkih davčnih zavezancev, o stroških upoštevanih 
pri uveljavljanju davčne osnove, o obveznih prispevkih 

za socialno varnost, podatke o znižanjih in olajšavah, ki 
se upoštevajo pri obračunu akontacije dohodnine ter od 
dohodkov iz kmetijstva in od dohodkov iz dejavnosti, če 
davčni organ s temi podatki razpolaga. Najemodajalci 
neprofitnih stanovanj v tem odstavku navedene podatke 
pridobivajo od davčnega organa v skladu z zakonom, ki 
ureja davčni postopek.
Prosilec lahko predloži tudi drugo z razpisom zahtevano 
dokumentacijo, s katero se izkazuje socialno-zdravstvene 
razmere, in sicer:

Dokazilo o kvaliteti bivanja – stanovanje ovrednoteno 1. 
z največ 150 točkami po sistemu točkovanja po 
Pravilniku o merilih in načinu za ugotavljanje vrednosti 
stanovanj in stanovanjskih hiš ali, stanovanja, ki so 
ovrednotena z največ 170 točkami po Pravilniku 
o merilih za ugotavljanje vrednosti stanovanj in 
stanovanjskih stavb (točkovalni zapisnik ali opis 
kvalitete stanovanja: leto izgradnje, vlažno, kletno, 
dotrajane instalacije, nefunkcionalna razporeditev 
prostorov itd.) in eventuelna utesnjenost z opisom 
posameznih prostorov in navedbo površin. V kolikor 
nimate zapisnika o točkovanju izpolnite ustrezno 
izjavo s podatki o kvaliteti stanovanja.
Potrdilo o šolanju otrok, ki so starejši od 18 let.2. 
Zdravniško potrdilo o nosečnosti.3. 
Odločbo socialne službe o ločenem življenju roditeljev 4. 
in mladoletnih otrok zaradi neprimernih stanovanjskih 
razmer (rejništvo, oskrba v tuji državi, zavodu, če so 
razlog oddaje neprimerne stanovanjske razmere).
Dokazilo o statusu roditelja, ki sam preživlja otroka 5. 
(samohranilec) – potrdilo, da je preživnina neizterljiva 
oziroma odločbo o prejemanju preživnine .
Potrdilo ustrezne institucije, če je prosilec ali njegov 6. 
ožji družinski član, ki bo z njim stalno prebival, gibalno 
ovirana oseba, trajno vezana na uporabo invalidskega 
vozička ali trajno pomoč druge osebe.
Izvid osebnega zdravnika, s katerim se potrjuje, da 7. 
prosilec, ali kateri od ostalih družinskih članov boleha 
za kronično boleznijo zgornjih dihal ali astmo, zaradi 
vlage v stanovanju. Potrdilo ne sme biti starejše od 30 
dni.
Dokazilo o invalidnosti I., II, in III. kategorije in 8. 
invalidnosti zaradi okvare čuta – slepota, gluhost 
(Odločba centra za socialno delo, Zavoda za 
pokojninsko in invalidsko zavarovanje, Zavoda za 
zaposlovanje, Zavoda za zdravstveno zavarovanje 
RS).
Odločba o razvrstitvi otroka, mladostnika ali mlajše 9. 
polnoletne osebe glede na zmerno, težjo ali težko 
duševno ali težko telesno motnjo ali izvid in mnenje 
specialistične pediatrične službe.
Dokazilo o nasilju v družini: strokovno mnenje centra 10. 
za socialno delo ter vladnih in nevladnih organizacij 
(materinski domovi, zatočišča-varne hiše, zavetišča, 
centri za pomoč žrtvam kaznivih dejanj), ki nudijo 
žrtvam nasilja v družini psihosocialno pomoč ob 
nasilju.
Odločbo o statusu žrtve vojnega nasilja.11. 
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Razpis

www.moravce. si

V primeru nezaposlenosti potrdilo o nezaposlenosti 12. 
prosilca, njegovega zakonskega ali izvenzakonskega 
partnerja oziroma drugega družinskega člana (izda 
Zavod RS za zaposlovanje). Potrdila, ki ne izkazujejo 
trajnega statusa, ne smejo biti starejša od 30 dni od 
objave razpisa.

4.3. ROK ZA ODDAJO VLOG
Vlogo s prilogami je potrebno oddati osebno v vložišču 
Občine Moravče, Trg svobode 4, 1251 Moravče ali 
priporočeno po pošti na naslov: OBČINA MORAVČE, 
Trg svobode 4, 1251 Moravče, s pripisom: RAZPIS ZA 
NEPROFITNA STANOVANJA- NE ODPIRAJ!, v zaprti 

kuverti, v roku 30 dni od objave razpisa, to je od 3. julija do 
3. avgusta 2009. O izidu razpisa bodo vlagatelji obveščeni 
v roku 45 dni po preteku roka za oddajo vlog.

Javni razpis je objavljen na spletni strani Občine Moravče 
http://www.moravce.si, in v Novicah iz Moravške doline.

OBČINA MORAVČE
Martin Rebolj

župan

Datum: 22.06.2009 
Številka: 352-0033/2009-1

Nov asfaltni cestni odsek
Nedavno je bil med Zg. Javoršico in tromejo med občinami 
Moravče, Dol pri Ljubljani in Domžalami odprt 500 metrski 
odsek ceste. Gre za veliko pridobitev krajanov s tega podro-
čja, pa čeprav smo šele na pol poti. Po tej poti je Ljubljana 
skoraj 7 km bliže. To pa ne pomeni le hitrejšega dostopa 
do glavnega mesta, temveč manjšo porabo goriva in s 
tem manj stroškov za naše občane in manjše obremenitve 
okolja z izpušnimi plini. Manjši bo tudi pritisk na državno 
cesto Moravče-Krtina, ki je v konicah že preobremenjena. 
Krajani si želimo, da se dogovor treh županov, da bodo 
tromejo povezali z asfaltnimi potmi, čim prej uresničil. 

EV Prahu ne bo več

Po tem, ko so odlok o odvajanju komunalne in padavin-
ske odpadne vode na prejšnji seji umaknili z dnevnega 
reda, so ga na tej le sprejeli. Gre za uskladitev odloka  s 
spremembami v zakonodaji, ki jo sprejema država. Na 
območju občine je trenutno le dobrih 10% gospodinjstev 
priključenih na kanalizacijsko omrežje, manj kot odstotek 
pa jih ima malo komunalno ČN. Vsi drugi imajo pretoč-
ne greznice. Država je predpisala, da je izvajalec javne 
službe odvajanja odpadnih vod dolžan enkrat na vsaka  
štirih leta izprazniti vsebino greznice  in jo odpeljati 
na ustrezno ČN v nadaljnjo obdelavo. Pričakuje se, da 
storitev ne bo ravno poceni.
V drugi točki so svetniki sprejeli predlog odloka o ravna-
nju z zapuščenimi ali nepravilno parkiranimi avtomobili. 
Precej burna razprava pa se je razvnela o dikciji sklepa 
o pokrivanju stroškov rezervacij pri stroških plačila 
oskrbnine vrtca. Občina bo tako plačala rezervacijo za 
enomesečno skupno neprekinjeno odsotnost za prvega 
otroka v času od 15. junija do 15. septembra v višini 
50% od stroška oskrbnine. Starši pa lahko, na podlagi 
zdravniškega potrdila, uveljavljajo rezervacijo tudi, če 

PRORAČUN BO VIŠJI ZA 154 TISOČAKOV
gre za neprekinjeno odsotnost otroka nad 15 delovnih 
dni zaradi bolezni.
Ker bo občina konkurirala za sredstva v okviru Pro-
grama razvoja podeželja, je morala sprejeti spremembo 
namembnosti prostorov za trgovsko dejavnost (sedanja 
prodajalna TUŠ-a) v prostore knjižnice.
OS je nato sprejel odlok o spremembi odloka o proračunu 
občine. Vzrok je predvsem v tem, da občina lahko pridobi 
finančna sredstva iz državnega proračuna (rekonstrukcija 
ceste Zalog pri Kresnicah, izgradnja vodovoda Soteska-
Podstran) ter kandidira za pridobitev evropskih sredstev 
za sofinanciranje gradnje knjižnice.  Razveseljivo je, da 
se bo proračun povečal na prihodkovni strani za okoli 
154 tisoč evrov (nov izračun primerne porabe občin s 
strani MF).
Na koncu je OS  potrdil še pogoje, merila in postopke 
za podeljevanje in prenehanje koncesije za opravljanje  
javne službe pomoč družini na domu in določil ceno 
najema občinskih površin, ki se uporabljajo v gostinske 
namene.

EV

Poročilo s 24. seje OS
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Aktualno

Naša država je praznovala polnoletnost
Prireditev v naši občini

Tudi letos smo na trgu, v središču Moravč, ob soju žaro-
metov, na predvečer praznika, s prireditvijo počastili dan 
državnosti. Zaradi tragične nesreče, ki se je zgodila v Če-
šnjicah, je bila prireditev brez zabavnega dela, z okrnjenim 
in močno spremenjenim programom.
V tistem popoldanskem času smo na moravško pokopali-
šče v mnogo prerani grob pospremili komaj trinajstletnega 
sokrajana. 

»Naj se nocoj, na predvečer našega največjega praznika, 
naše misli, po besedah Otona Župančiča, združijo s celotno 
Slovenijo«, je velo iz teksta na prireditvi.
Na predvečer dneva državnosti je bil z nami Grajski oktet 
pod vodstvom Petra Pirnata. Njihovo ubrano petje smo 
slišali v uvodni slovenski himni. V vsej svoji harmoniji sta 
izzveneli tudi izvedeni pesmi Pobratimija in Domovina 
mili kraj. 

Gotovo so slovenskega naroda hčere in sinovi že mno-
gokrat morali močno stisniti zobe ob premagovanju 
raznih ovir. Kot nam pripoveduje zgodovina, se nikoli niso 
predali, vedno so šli naprej pokončno. Ovire popustijo, 
časi se spremenijo in preteklost za nami ostaja le še kot 
svetal spomin in opomin. Potrebno je vztrajati v človeški 
poštenosti, obenem pa tudi stremeti k čim večji odlično-
sti. Tako so odlična in zelo uspešna dekleta, ki stopajo po 

šolskem odru in odru mladostniškega življenja, stopile še 
na naš travnati oder v srcu naše lepe občine. Pevka Lara 
Puc: živahna, radoživa in sproščena deklica, je končala 5. 
razred, prijateljici kitaristki, sestri Tina in Katja Vavpetič pa 
odlično in zelo uspešno deveti in osmi razred. Oglasile so 
se strune kitar in vokal v sozvočju s harmonijo narave  in 
s pesmijo Slovenskega naroda sin. 
Z nami so bili moravški godbeniki pod vodstvom Jureta 
Cizeja, ki s svojim nastopom obogatijo tudi vse naše pri-
reditve med letom. 

Člani Območne organizacije veteranov vojne za Slovenijo 
so s polaganjem venca k pomniku izrazili spoštovanje 
vsem, ki so sodelovali v desetdnevni osamosvojitveni vojni 
za Slovenjo. Tina Žnidar je prireditvi še dodala slavnostni 
navdih z zelo primernim načinom prebiranja povezoval-
nega teksta in verzov Otona Župančiča. Župan Martin 
Rebolj je govoril o dosežkih države Slovenije. Poudaril je 
nujnost prizadevanja, da bi bilo v življenju nasploh veliko 
več pozitivnega razmišljanja.
Občina Moravče se zahvaljuje vsem, »hčeram in sinovom« 
naše občine in domovine Slovenije, ki so se udeležili lepe 
proslave dneva državnosti.

VR
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Policija svetuje

POLICIJA SVETUJE
V tej rubriki bomo obravnavali najnujnejše ukrepe in aktivnosti, ki so nujno 
potrebne pri zagotavljanju lastne varnosti in osnovni element samozaščitnega 
ravnanja slehernega državljana.

Rubriko ureja: Marko KladnikVArEN ObISk PrIrEdITEV

Pravica do mirnega zbiranja in javnih zborovanj je ena te-
meljnih človekovih pravic in svoboščin, ki jih zagotavljajo 
vse demokratične družbe. V Republiki Sloveniji je ta pravica 
opredeljena v 42. členu ustave, pri čemer je določeno, 
da je omejevanje te pravice dopustno le z zakonom, če 
to zahteva varnost države ali javna varnost ter varstvo 
pred širjenjem nalezljivih bolezni. Uresničevanje pravice 
do mirnega zbiranja in javnega zborovanja zagotavljajo 
tudi mednarodnopravni akti, kot je Splošna deklaracija 
o človekovih pravicah, Mednarodni pakt o državljanskih 
in političnih pravicah in Evropska konvencija o varstvu 
človekovih pravic in temeljnih svoboščin.
V Sloveniji so z zakonom urejeni tako pogoji za organizi-
ranje javnih shodov in javnih prireditev, kot tudi postopek 
za prepoved javnega shoda ali javne prireditve oziroma za 
preklic že izdanega dovoljenja. Prav tako zakon opredeljuje 
odgovornost sklicatelja javnega shoda oziroma organiza-
torja javne prireditve za red na shodu oziroma prireditvi, 
ter pristojnosti policije.

Priporočila obiskovalcem različnih športnih 
prireditev
Športna tekmovanja včasih spremljajo tudi manj prijetne 
zadeve, ki imajo lahko tragične posledice. Ker je nogomet 
“najbolj pomembna postranska stvar na svetu” in verjetno 
tudi najbolj priljubljena ter najmnožičnejša športna pano-
ga, je največ tragedij povezanih ravno z nogometom. Širom 
po svetu se je v drugi polovici prejšnjega 

NASVETI ZA RAVNANJE PRED ŠPORTNO 
PRIEREDITVIJO

spremljajte redna sporočila, posredovana preko me-• 
dijev, o ukrepih organizatorja za vzdrževanje reda in 
miru ter varnosti prometa v zvezi s prireditvijo
pravočasno si nabavite vstopnico za športno prireditev, • 
saj vam brez nje ne bo dovoljen vstop v športni objekt 
(na stadion, v dvorano, na hipodrom ipd.)
izogibajte se nakupu vstopnic na t.i. “črnem trgu” in • 
njihovi preprodaji
na športno prireditev se odpravite pravočasno, saj • 
pogosto tik pred začetkom prireditve nastaja gneča 
pri vhodih
na športno prireditev ne prihajajte pod vplivom alko-• 
hola, niti ne prinašajte alkoholnih pijač 
na športno prireditev ne prinašajte orožja, nevarnih • 
predmetov, pirotehničnih in drugih sredstev, zaradi 
katerih bi lahko bila ogrožena varnost športnikov in 
gledalcev
zaradi zagotavljanja varnosti ob vstopu na stadion ste • 
lahko pregledani in foto ali video nadzorovani 
če se le da, za prihod na športno prireditev uporabljajte • 
sredstva javnega prevoza

NASVETI ZA RAVNANJE MED PRIREDITVIJO
po vstopu se namestite na sedež ali del tribune, ki sta • 
vam namenjena 
brez dovoljenja in sodelovanja rediteljske službe ne • 
prehajajte z ene na drugo tribuno
upoštevajte pisna in ustna navodila rediteljske službe • 
ter obvestila uradnega napovedovalca
med tekmo na igrišče ne mečite nobenih predmetov • 
ne plezajte na zaščitne ograje, varovalne pregrade • 
ali zidove
navijajte športno, kulturno in korektno in si ne dovolite • 
nobenih žalitev ali rasističnega, ksenofobičnega in 
homofobičnega vedenja
ne nasedajte morebitnim provokacijam in se vzdržite • 
nasilnih dejanj
pazite na svoje premoženje, saj gneča, ki lahko na-• 
stane na športni prireditvi, ustvarja idealne možnosti 
za tatvine
če vidite ali slišite koga, ki je v težavah, ga ne prezrite • 
(naslednjič boste mogoče pomoč potrebovali Vi). V 
takih primerih reditelje ali policiste čim prej obvestite o 
osebi, ki potrebuje pomoč. Reditelje ali policiste obve-
stite tudi o nezakonitem obnašanju razgretih športnih 
navijačev, ki kaže na kazniva dejanja ali prekrške

NASVETI ZA RAVNANJE PO PRIREDITVI
pred odhodom preverite svoje stvari, da slučajno česa • 
ne pozabite na prireditvenem prostoru
strpno in umirjeno zapustite prireditveni prostor• 
izogibajte se stika z izzivalnimi navijači nasprotnega • 
moštva

NASVETI ZA RAVNANJE OB MOREBITNEM 
POSREDOVANJU POLICIJE

Občasno kljub vsem izvedenim preventivnim ukrepom • 
posameznikom ali skupinam uspe izzvati nerede, 
zaradi katerih je potrebno ukrepanje policistov. Da bi 
bila čim bolj zagotovljena Vaša varnost, upoštevajte 
naslednje: policisti imajo zakonsko dolžnost prepreče-
vati in odkrivati kazniva dejanja in prekrške ter odkrivati 
in prijemati njihove storilce
policisti morajo vzpostaviti javni red, kadar je kršen, • 
pri tem pa smejo uporabiti tudi zakonsko predpisana 
prisilna sredstva
ob morebitnem posredovanju policistov ste se dolžni • 
podrejati njihovim ukazom in zahtevam
nespoštovanje ukazov policistov ima lahko znake pre-• 
krška ali v določenih primerih celo kaznivega dejanja, 
za katerega boste odgovarjali
če niste neposredno vpleteni v kršitev javnega reda, • 
se poskušajte umakniti ali čim bolj oddaljiti od mesta 
nereda, da ne boste ovirali posredovanja policistov. 
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Društva

Praznovanje 80. letnice 
prostovoljnega gasilskega 
društva Vrhpolje, prevzem 
novega orodnega vozila 
GVV1 in motorne brizgalne
Prostovoljno gasilsko društvo Vrhpolje je bilo ustanovljeno 
leta 1929 in je letos praznovalo 80 let obstoja. Slavnost 
ob okrogli obletnici smo pričeli že v petek, 19.06.09 v 
gradu Tuštanj s slavnostno sejo. Udeležili so se jo domače 
gasilke in gasilci, predsednik  GZ Moravče tov. Ivan Lebar, 
poveljnik GZ Moravče tov. Herman Šlibar, župan Občine 
Moravče g. Martin Rebolj, predstavnik GZ Slovenija tov. 
Jože Berlec, ter predstavniki bivše gasilske zveze Domžale. 
Slavnostno sejo je popestril Grajski oktet pod vodstvom 
Petra Pirnata. Ob tej priložnosti so zaslužni člani in članice 
PGD Vrhpolje prejeli tudi gasilska priznanja. V počastitev 
80 let delovanja društva je bila v soboto, 20.06.09 pripra-
vljena reševalno – gasilsko taktična vaja v Sp. Javoršici 
pod vodstvom poveljnika društva Antona Burja. Na vaji je 
sodelovalo pet društev iz GZ Moravčein PGD Studenec GZ 
Domžale. Med samo vajo sta bila aktivirana CPV Količevo 
in reševalna postaja Domžale, ker je prišlo do prometne 
nesreče med osebnim vozilom in traktorjem. Vaja je bila 
strokovno zamišljena in prav tako tudi izpeljana. Po končani 
vaji je sledila zabava s skupino Gamsi. Glavno slovesnost 
pa smo imeli v nedeljo, 21.06.09 ob 15.uri s slavnostno 
parado. Na paradi je bilo udeleženih preko 20 društev iz   
več gasilskih zvez. Sodelovali so še Pihalna godba Moravče 
in konjeniški klub Lukovica. Na slavnostni prireditvi je bil 
prevzem novega orodnega vozila – IVECO GVV1 in mo-
torne brizgalne ZIEGLER. Novi pridobitvi  za PGD Vrhpolje 
je blagoslovil vrhpoljski župnik Ivan Povšnar. Nadgradnjo 
orodnega vozila je izdelal  g. Pušnik iz Slovenske Bistrice. 
Nekateri zaslužni člani pa so prejeli odlikovanja GZ Slove-
nije, ki jih je podelil poveljnik regije Ljubljana III tov. Jože 

Oblak. Po uradni slovesnosti smo nadaljevali z veselico ob 
zvokih ansambla  bratov Poljanšek. 
Ob tej priložnosti se še enkrat zahvaljujemo vsem, ki ste na 
kakršen koli način pomagali, da smo izpeljali tako obširno 
prireditev. Posebno pa se zahvaljujemo Občini Moravče, 
GZ Moravče, botrom orodnega vozila in motorne brizgalne  
ter ostalim donatorjem. 

Tjaša Burja, foto: Simon Burja

Moravče odlično zastopane na 
Srednjeveških dnevih v Kamniku
12. in 13. junija so v starem mestnem jedru Kamnika potekali 
že štirinajsti Srednjeveški dnevi. Vrhunec dogajanja so bile 
srednjeveške igre brez meja, poimenovane tekmovanje za 
Vrtomirjev prstan, kjer so tekmovali tudi Moravčani. Našo 
občino je zastopala ekipa Biciklovi vitezi, ki so jo sestavljali 
člani ŠKTD Bicikl s Silvom Ribičem na čelu. 
Moravče so bile zastopane tudi na  srednjeveški tržnici. 
Predstavljale so se rokodelke Moravške doline z Branko 
Bizjan in Bojano Dorič.
Živahno je bilo po vseh ulicah starega mestnega jedra v 
Kamniku, kjer so se na srednjeveški tržnici predstavljali 
ponudniki domače in umetne obrti s prikazi izdelovanja, 
posebnost tržnica pa je bila, da so bili vsi v srednjeveških 
kostumih, kar je še dodatno popestrilo prizorišče. 

Katarina Karlovšek
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Društva

dvodnevna zabavna prireditev 
ob 75-letnici PGd Peče

V soboto 23. maja in nedeljo 24. maja se je pod velikim 
šotorom na športni ploščadi v Pečah odvijala dvodnevna 
zabavna prireditev. PGD Peče je namreč praznovalo 75. 
obletnico svojega obstoja. V teh 75 letih je PGD Peče do-
seglo veliko. Eden  večjih dosežkov je  izgradnja novega 
gasilskega doma, na katerega nas veže še en jubilej. Od 
izgradnje doma namreč prav letos mineva 20 let. 
Prireditev se je začela v soboto ob 20. uri z nastopom 
ansambla Harmonk’n’roll, ki je vse zbrane zabaval dolgo 
v noč. Sobotni večer je popestrilo tudi pobiranje stav za 
višino obešenih salam. V nedeljo se je prireditev začela  
precej bolj zgodaj.  Ob 14. uri se je namreč začelo tek-
movanje v vlečenju vrvi. Tekmovanja se je udeležilo kar 
9 ekip. Med njimi so bili tudi državni prvaki. Podrobnejše 
rezultate tekmovanja si lahko pogledate na naši spletni 

strani, zmagovalna trojica pa so bile ekipa iz Kolovrata 
na 3. mestu, ekipa Sv. Štefan na drugem in ekipa Izviri 
Dobrina na prvem mestu. Zmagovalcem je pokal podelil 
župan občine Moravče, Martin Rebolj. 
Da obiskovalcem ne bi bilo dolgčas, so poleg nastopa An-
sambla bratov Poljanšek  potekale tudi druge dejavnosti. 
Člani društva smo pripravili bogat srečelov, potekalo pa 
je tudi žrebanje vstopnic  za katere so nagrade prispevali 
Zlatarna Lea, kmetija Levičnik in gostilna Gašper. 
Prireditev je lepo uspela. Zahvaljujemo se sponzorjema Ob-
čini Moravče in Avtoprevozništvu  in gradbeni mehanizaciji 
Avbelj Franci s.p., Zg. Koseze, ki sta k izvedbi prireditve 
tudi finančno pripomogla. Prireditve pa ne bi bilo tudi brez 
vseh, ki so sodelovali pri njeni organizaciji.

Tekst in foto Ajda Lalič

Kumrovec je ponovno oživel
Člani ZZB za vrednote NOB Moravče smo se 23. maja 
udeležili slavnostne proslave ob Dnevu mladosti in rojstnem 
dnevu maršala Josipa Broza Tita v Kumrovcu. Obiskali smo 
njegovo rojstno hišo. Pred njegovim veličastnim spomeni-
kom je bilo nepopisno vzdušje.
Bilo je ogromno cvetja, vencev, obiskovalcev, ki so se želeli 
fotografirati. 
Slavnostna proslava je bila splet bogatega programa nasto-
pajočih iz vseh nekdanjih republik. Slovenijo je zastopala 
Pihalna godba iz Bleda. Izkazali so se z skladbo Na Golici, 
ki je požela buren aplavz. Proti Kumrovcu se je vila dolga 
kolona slovenskih planincev. Iz več tisočih grl je zadonela 
pesem Titu: »Druže Tito mi ti se kunemo.«.
Številni obiskovalci, bilo jih je čez 10.000, so izrazili za-
dovoljstvo in izkazali ponosno ljubezen do Tita. Številni 
transparenti so povedali, da še pomnimo in cenimo tovariša 
Tita.
Iskreno se zahvaljujem tov. Emilu Lemutu za organizacijo 
prelepega izleta, g. Radošu Arsiču pa za prevoz. Ante Pajk, tajnik ZZB Moravče
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Dejavnosti ob Učno – sprehajalni poti Rača
V maju in juniju je bilo ob Rači zares živahno,  za kar je 
zaslužno 7 oddelkov učencev od 4. do 6. razreda. Našo 
ponudbo organizacije tehniškega in naravoslovnega dne 
so namreč izkoristile OŠ Preska, Franc Rozman Stane in  
Danile Kumar. Slednja že drugo leto zapored, kar je za nas 
potrdilo, da je program dobro pripravljen in izveden. Nav-
dušenje učencev nad lepo naravo in zavzetost pri nalogah 
pa sta gotovo najboljša spodbuda, da se splača nadaljevati 
in še izboljšati in popestriti program. 

Jable
V soboto, 13. junija je bilo v Jablah 12. slovensko srečanje 
ljubiteljev stare kmetijske tehnike, v organizaciji Društva 
kmetijske tehnike Slovenije. TD Moravče se je odzvalo 
prijaznemu vabilu organizatorjev z nastopom folklorne 
skupine Moravški mački, ki so s plesom in pesmijo pope-
strili program.
Na stojnici smo obiskovalcem prikazali pranje in kuhanje 
mila »po starem«. 
Če bi vas zamikalo, da bi se preizkusili v kuhanju prepro-
stega mila za pranje, vam ponujamo recept iz l. 1937:

8l  vode,• 
3 kg  loja (goveja maščoba),• 
0,5 kg lužnega kamna (NaOH, zelo jedka snov, PAZI! • 

Kupiš v Merkurju),
1 kg  luga (15 minut kuhaš  pepel bukovih drv, počakaš, • 
da se usede in čisto tekočino- lug  odliješ)
Kuhaj 2,5 ur, (na manjši vročini), neprestano mešaj, da • 
vre enakomerno,  počasi in brez prestanka. Nato prideni  
osminko litra (125 ml) terpentina in en velik zavitek Ra-
diona (0,5 kg pralnega praška za ročno pranje). Ko se 
je tudi to dobro vmešalo v zmes, stresi vsebino v model, 
kjer se sterdi, nato zreži in suši (več tednov).

Za TD Dani Jančar

Turistično društvo Moravče

V nedeljo 17. maja 2009 je v Selu na Goričkem potekalo 
državno tekmovanje koscev in kosic. Tekmovanja se je 
udeležilo veliko število koscev in tudi kar nekaj pogumnih 
kosic iz vseh koncev Slovenije. Na tekmovanju so Društvo 
podeželske mladine Moravče zastopali dva člana ter ena 
članica. Petra Jemec je v hudi konkurenci kosic zasedla 
odlično osmo mesto. Kosice so tekmovale na parcelah 
velikosti sedem krat pet metrov. Primož Jemec pa je po 

najhitrejšem času, vendar z nekaj kazenskimi točkami za či-
stočo pokošene parcele, zasedel ravno tako odlično osmo 
mesto. Marko Cerar pa se je kot najmlajši kosec zavihtel na 
šestnajsto mesto. Kosci so, poleg veteranov, vihteli svoje 
kose na parcelah velikosti deset krat deset metrov. Primož 
in Marko pa sta si na državnem tekmovanju prikosila tudi 
vstopnici za evropsko tekmovanje koscev in kosic, ki bo 
potekalo v mesecu avgusti v Nemčiji. 

Da pa ne boste mislili, da je to tekmovanje eno-
stavno, vam naj povem, da takšnih kos, ki jih 
vidite na moravškem (razen pri naših članih), na 
tem tekmovanju pravzaprav ni. Vsi tekmovalci 
so namreč imeli kose dolge od enega metra 
do enega metra in petinštirideset centimetrov. 
Tako da je za takšno tekmovanje potrebno kar 
precej tehničnega znanja in kondicije. 
Vse pogumne kosce in kosice vabimo, da se 
takšnega tekmovanja udeležite tudi v Morav-
čah. Tekmovanje v košnji bo letos namreč prvič 
potekalo tudi v sklopu 31. kmečkega praznika 
v Moravčah, ki bo v nedeljo 26.7.2009 (prijave 
041/524-516 – Igor).  Tekmovanje bo spremlja-
la tudi strokovna žirija Zveze koscev in kosic 
Slovenije. Če pa si ne upate udeležiti tekmo-
vanja, pa pridite pogledat največje mojstre in 
mojstrice v ročni košnji. 

Nina Jemec

dPM Moravče na državnem tekmovanju koscev in kosic
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Ženska vokalna skupina Oda je praznovala 30 let delovanja

Vsa skrivnost uspeha je v ljubezni

Moravče, 15. maj 2009
Bogastvo petja, solističnega in zborovskega, je v mo-
ravškem koncu skoraj neprekosljivo. Pevci in pevke se 
združujejo v številne zbore. Med zbore z daljšo tradicijo 
se uvršča tudi Oda. Česar na začetku ni načrtovala, je, kot 
bi mignil, uresničila. Prav tako kot prisrčen klic triletnega 
Anžeta »mami« iz dvorane za prvi pozdrav udeležencem 
ni bil načrtovan, je na dan družine bil tako pomembno 
sporočilo ljubezni, da je prežela celotni večer.

Pred tridesetimi leti  je v KD Tine Kos Moravče poleg 
moškega zbora zapel tudi ženski sestav. To so bila mlada 
dekleta, ki jim niti noč, oddaljenost, slabo vreme in mraz 
nista preprečila, da bi se na večer iz bolj ali manj oddaljenih 
krajev ne spustila v dolino in se vadila v petju. Zborovodja 
Milan Kokalj je bil pravi magnet glasbenih sanj mladenk, ki 
so iz meseca v mesec in iz leta v leto napredovale v pravi 
dekliški zbor. V 30 letih se je zvrstilo veliko pevk. Odhajale 
so zaradi porok, družine ali drugih razlogov. Zapele pa so 
nove. Dekliški pevski zbor je obdobje deklištva prerasel in 
se pred leti preimenoval v Žensko vokalno skupino Oda. 
Umetniški vodja in duša zbora je vztrajal ob cvetju deklet 
in z vedno novim žarom preizkušal pevsko znanje zbora. O 
številu nastopov bi se dalo povedati veliko, pa tudi o orga-
nizaciji samostojnih koncertov in uspehov, ki so jih pevke 
doživele. Od vsega začetka v zboru vztrajata zborovodja 
Milan Kokalj in pevka Majda Cerar. Oda se od običajnih 
zborov gotovo razlikuje po izboru sklad, ki jih prepeva. Od 
zborovskih narodnih, ljudskih in umetnih pesmi so se pevke 
podale v črnsko duhovno, preizkusile so se v Avsenikovih 
skladbah in zimzelenih melodijah. Repertuar je zajeten 
in obsežen, zato so njihovi nastopi in gostovanja vedno 
dobrodošli in navdušenje poslušalcev je neizogibno.
Ko se je Oda odločila, da praznuje jubilej s samostojnim 
koncertom, je bilo pričakovati, da se bodo pevke spreho-
dile po svoji prehojeni poti. Ampak presenečenje je bilo 

popolno, ko so zapele vrsto »zimzelenčkov« slovenske 
popevke ob spremljavi instrumentalnega ansambla, ki so 
ga sestavljali Blaž Maselj (klaviature), Gašper Kokalj (bas 
kitara), Milan Kokalj (kitara), Drago Jukič (bobni) in Domi-
nik Štefan (klavir). Pri nekaterih pesmih sta se pridružila 
na saksofonu Jurij Cizej in na orglicah Marjan Urbanija. V 
prekipevajoči energiji pesmi, mešanici pomladnega večera 
in vonja po ljubezni je dvorana pokazala največje možno 
navdušenje tako, da je vstala na noge in hotela, nepopi-
sno želela novih in novih dodatkov. Navdušenje je našlo 
svojo umiritev v slovenski narodni pesmi, ki je zazvenela 
iz grl glasbenih gostov, pevcev Grajskega okteta. Podelitev 
Gallusovih značk Javnega sklada Republike Slovenije za 
kulturne dejavnosti najzaslužnejšim članicam in številne 
izrečene čestitke organizacij in društev je potrditev, da je 
zbor na pravi poti in ponuja tisto, kar od vsakodnevnega hi-
tenja potrebuje utrujen sodoben človek. Če ste majskemu 
petkovemu večeru dali drugo vsebino in bi radi podoživeli 
vsaj delček velikega spektakla, naj zapišem, da je bilo 
dogajanje posneto in izdano na zgoščenki.

Oda je za seboj pustila velik prispevek h kulturni ponud-
bi kraja tako z nastopi kot z organizacijo tradicionalne 
prireditve ob novem letu. Z jubilejnim nastopom pa je 
pokazala, da je pred njimi nova pot, novi izzivi, ki jih bodo 
z odprtimi rokami sprejeli in z izkušnjami le še plemenitili 
v tisto pravo, v srce segajočo in z ljubeznijo prepleteno 
pesmijo, pesmijo ki prihaja iz srca in ljubezni ter seže do 
srca in zbudi ljubezen.

Ob jubileju iskrene čestitke ob vsem, kar ste kot  zbor v 
tridesetih letih ponudili pravim glasbenim sladokuscem 
in želje, da ostajate takšna svetla zvezda kulturnega do-
gajanja v kraju.

Bernarda Mal, foto Simon Burja
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www.moravce. si

Slavnostni koncert ob 70. rojstnem dnevu glasbenika Mira Capudra

rojstnodnevna zabava kot je še ni bilo

Moravče, 5. junij 2009
Petkov večer v moravškem kulturnem domu je bil nepo-
zaben v vzdušju in dolžini. Mnogi domačini in glasbeni 
poznavalci so želeli večer preživeti z Mirom Capudrom, 
vsestranskim glasbenim talentom in navdušencem, ki je 
večino pevskega in inštrumentalnega dogajanja v Morav-
ški dolini po letu 1960 zaznamoval s svojo prisotnostjo 
in ustvarjalnostjo. S slavnostnim koncertom se je veliko 
učencev, glasbenih prijateljev in glasbenikov Miru zahva-
lilo za osebni razvoj in njegov doprinos k moravškemu 
kulturnemu življu. 
Slavnostni koncert v počastitev Mirovega jubilejnega 
rojstnega dneva je organiziral in oblikoval Moški pevski 
zbor Tine Kos Moravče. Na koncertu pa so sodelovali še 
Leseni rogisti, Peški oktet, Mešani pevski zbor Odmev iz 
Kamnika, v katerem poje tudi Mirova izjemno glasbeno 
talentirana vnukinja Nastja Osolnik, Milan in Gašper Kokalj 
na kitarah, Godba Moravče, ansambel Juhej in Bernarda 
Mal. Težko je bilo prikazati portret tako velikega moža, 
vendar je vzdušje iz nastopa v nastop naraščalo in se na 
koncu zlilo v nepozaben zven sozvočja med ljudmi, ki smo 
želeli Miru izreči priznanje in občudovanje na tak izjemen 
način kot je izjemen on sam.
Miro Capuder je leta 1961 ustanovil narodnozabavni 
ansambel Zadovoljni muc, ki je leta 1965 na veliko žalost 

domačinov prenehal delovati. Že v istem letu pa je zapel 
moški oktet pod njegovim vodstvom. Moški zbor, ki je skozi 
vso zgodovino delovanja štel do 25 pevcev, že 45. leto 
neprekinjeno vodi Miro Capuder. Leta 1974 je ponovno 
začela delovati Pihalna godba Moravče. Z mnogo truda in 
prigovarjanja je Miru uspelo sestaviti godbo, ki na začetku 
ni imela inštrumentov in tudi ne godbenikov z glasbenim 
znanjem. Kot nujna posledica je bila tudi ustanovitev 
oddelka glasbene šole v Moravčah, v kateri je poučeval 
Miro Capuder in tako vzgojil mlade glasbenike za igranje 
v godbi. Zasedel pa je tudi organistovo mesto v domači 
cerkvi. Miro še vedno odkriva prave pevce in jih navdušuje 
za slovensko pesem, za druženje ob petju in veselje, ki ga s 
pesmijo delijo med ljudmi. Tako je pred leti na vrhpoljskem 
koncu nastal sestav Vandrovčki, ki danes že žanje uspehe 
kot Grajski oktet. V tem letu so prvič zapeli tudi v Pečah, 
in sicer v sestavu Peški oktet. Miro je vsa ta leta za seboj 
puščal globoko in vidno sled kulturnega ustvarjanja. To je 
sled, ki je čas nikoli ne bo mogel zabrisati, zato Miru gotovo 
pripada prvenstvo in naziv staroste kulturnega življenja v 
svojem kraju. Miro je umetnik z veliko začetnico, saj vse 
svoje življenje zna spretno krmariti čolnič življenja med 
glasbo, družino, poklicem in vrtnarstvom, konjičkom za 
prosti čas.

Povzeto po Bernardi Mal
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Ob zaključku zimsko - spomladanske sezone nastopov 
gledališke predstave »Ariela, mala morska deklica«, ki 
jo izvaja dramska otroška in mladinska skupina Kulturno 
izobraževalnega društva Limbar, je gospa Ljudmila Novak, 
predsednica društva pripravila presenečenje za vse nastopa-
joče: omogočila je kopanje v Termah  Dolenjske Toplice. 60  
moravških otrok in mladih se je skupaj z mentorji, z  velikim 
veseljem v soboto, 23. maja zbralo pred Kulturnim domom 
v Moravčah in po dobri uri vožnje, prispeli v Občino Do-
lenjske Toplice. Bilo je tako vroče, da smo komaj čakali, da 
»počofotamo« v bazenih. Uživali smo v notranjem bazenu, 
ki je povezan z večjim zunanjim, predvsem pa v otroškem 
odprtem bazenu z gusarsko ladjo.  

Ženin iz Amerike na obisku v 
Poljanah nad Škofjo Loko

Dramska skupina KŠD Peče se je znova odpravila na go-
stovanje. Tokrat malce dlje, v Poljane nad Škofjo Loko. V 
goste nas je 9. 5. 2009 povabil Ansambel Juhej, ki peške-
mu občinstvu ni tuj, saj je nedavno nastopil na prireditvi 
Glasbeni šopek ob materinskem dnevu, pa tudi njihov član 
Jože Vidergar je domačin iz sosednjih Zgornjih Kosez in 
tudi nekdanji organist Peške fare. 
Odigrali smo skeč z naslovom Ženin iz Amerike, ki je bil si-
cer uprizorjen leta 2003 na srečanju starejših in invalidnih 
krajanov v Pečah. Zgodba se vrti okrog gospodarja kmetije, 
ki spretno odganja snubce svoje hčere Zalke, razlog pa je 
en sam. Zanjo ima namreč že izbranega ženina, bogatega 
Viktorja, ki se bo zdaj zdaj vrnil iz Amerike, kjer je pet let 
služil denar. Ko pa mora Viktor dolarje dejansko pokazati, 
se izkaže, da je v debelem “poku denarja” pravzaprav na-
strižen časopisni papir. Ko tudi ata spregleda prevaranta, 
ga domači fantje po svoje kaznujejo, reši pa ga domača 

dekla pod pogojem, da jo vzame za ženo, saj ima po njenih 
besedah »prav toliko kot ona. Nič!«
Več utrinkov si lahko pogledate na naši spletni strani; 
www.pece.si. 

Ajda Lalič

Na povabilo Kulturnega društva Orel, smo še isti večer 
nastopali naš muzikal v sodobni dvorani Kulturnega centra 
Občine Semič v počastitev Svetovnega dneva družine in 
Evropskega dneva sosedov.
Po končanem nastopu, je sledila bogata malica, ki so jo 
pripravili organizatorji prireditve.  Miha Vesel je s seboj 
prinesel harmoniko  in s tem še dodatno popestril večer. 
Peli in plesali smo…. bilo je res lepo…. Kot sam Erik v 
predstavi  pove, se tudi mi strinjamo z njegovimi besedami  
“tega (rojstnega) dne ne bomo nikoli pozabili”. Najlepša 
hvala gospe Ljudmili Novak in gospodu Francu Vovku (žu-
panu Občine Dolenjske Toplice) za uresničitev in finančno 
pomoč pri izvedbi tega izleta. 

Marjeta Capuder 

» Tega dne, ne bomo nikoli pozabili « 
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EX tempore 2009
Dne 15.5.2009 je bil na OŠ Jurija Vege Moravče že 13. 
Ex tempore. Letošnji je bil tudi 2. mednarodni, saj so se 
vključile tudi šole, ki so z OŠ Jurija Vege Moravče v pro-
jektu Comenious.
Šole, ki so sodelovale so: OŠ Dob, OŠ Janka Kersnika Brdo, 
OŠ Mengeš, OŠ Rodica, OŠ Roje, OŠ Janka Modra Dol pri 
Ljubljani, OŠ Dragomelj, OŠ Trzin, OŠ Jurija Vege Moravče 
in šole iz Litve, Bolgarije, Grčije in Romunije.
Otrok, ki so ustvarjali ta dan je bilo 36, z njimi pa so bili 
njihovi likovni mentorji.
Letošnji Ex tempore je bil nekaj posebnega. Ker so v tem 
času potekale dejavnosti ob 2. mednarodnem EVROP-
SKEM DNEVU MINERALNIH SUROVIN,  je bil naš EX 
TEMPORE del te mednarodne prireditve v katero je bilo 
vključenih 22 evropskih držav in še nekatere  druge.
Zjutraj smo se najprej dobili v šoli, v likovni učilnici. Po 
uvodnem pozdravu ravnateljice in darila-knjige o Fosilih 
moravške doline, ki so jo dobili tako mentorji kot učenci, 
smo se skupaj odpeljali do podjetja Termit v Drtijo, kjer smo 
pred poslovno stavbo ustvarjali peščene slike v kombinaciji 
s furnirjem, akrili… Še preden pa smo začeli ustvarjati smo 
si ogledali igrico Kremenčkovi, ki so jo pripravili učenci OŠ 
Jurija Vege pod mentorstvom profesorice Alenke Tomin-
šek prav v ta namen. Med ustvarjanjem so si učenci lahko 
ogledali še raziskovalne naloge in geološko zbirko, ki so jo 

pripravili učenci pod mentorstvo učiteljice Maje Gerčar.
Nastala dela smo še istega dne razstavili na hodniku v 
poslovni stavbi Termita.
Tako že 13 let, učenci vsako leto  ustvarjajo, si izmenjujejo 
izkušnje, pridobivajo prijateljstva… Hvala vsem ravnateljem 
in mentorjem, ki jim to omogočite, sponzorjem in donator-
jem za nagrade, ravnateljici, tako Nuši Pohlin Schwarzbatl 
kot prejšnji Evi Karažija za vsakoletno moralno in finančno 
podporo.

Organizatorka Ex tempora  prof. lik. ped. Inge Ivartnik

Vsi za enega – dobrodelni koncert
22. maj - večer, ki je mnogim ostal v spominu in si mogoče še 
danes kdo, ki je bil tega večera v Kulturnem domu Moravče, 
zapoje kakšen znan napev. 
V organizaciji Šolskega sklada OŠ Jurija Vege Moravče in 
pod vodstvom mentoric Barbare Fale in Andreje Vavpetič, 
so se na odru še enkrat zbrali mladi glasbeniki – Vega bend 
z gosti. Mladi na odru so pričarali nepozaben večer. Še en-
krat več so dokazali, da zmorejo in da na mladih svet stoji. 
Naj se pri tem opravičim mladi glasbenici Špeli Klemenc. 
Špela je namreč sodelovala že na prvi prireditvi, a mi jo 
je zagodel tiskarski škrat in ni bila omenjena v prejšnjem 
prispevku.
Z izkupičkom večera bo šolski sklad bogatejši za prispevek, 
ki ste ga z nakupom vstopnice prispevali vsi, ki ste se tega 
večera udeležili koncerta. Znesek tega večera je 1.086,00 

EUR. Hvala vsem, ki ste verjeli in zaupali.
A. Vavpetič, foto: Simon Zalar
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Valeta
12. junija smo bili starši prijazno povabljeni na sklepno prire-
ditev naših devetošolcev. Imeli smo kaj videti. Naše otroke, 
ki smo jim utirali pot v samostojnost s prvimi koraki, kako 
dostojanstveno vstopajo v dvorano ob zvokih Radetzkyje-
vega marša. 
Zaplesali so četvorko - slavnostni renesančni ples. Ker pri ple-
su pari menjavajo položaje, smo starši lahko dobro videli vsak 
svojega otroka. Plesnemu mojstru Matevžu iz plesne šole Miki 
gre zahvala, da so učenci »stopali po svojih nogah«. 
Ko so se predstavljali, so že malo pozabljene fotografije 
pokazale, kako so se v šolskih letih spremenili iz malčkov v 
osebe - kot metulji iz gosenice. Vložili so mnogo truda, ob 
tem pa smo jim pomagali starši in učitelji na šoli. Vsi smo 
dokaj dobro opravili svoje naloge. Že jutri bodo naši mladi 
stopali naprej, se soočali z novimi preskušnjami, vzponi, padci, 
uspehi, porazi ... in vsem, kar življenje prinaša.
Vsak otrok je poseben, izjemen in enkraten. Kot člen v verigi, 
kot opeka v zidu, brez enega samega razred ne bi bil tak, kot 
je. Pokazali so, da so stopili na svojo lastno pot, na pot zorenja, 
in da jim lahko zaupamo. Predstavili so se v jazz baletu, za 
začinjeno popestritev pa sta poskrbeli plesalki orientalskih 
plesov. Glasbeno kuliso so učenci ustvarili kar sami. Med 
njimi so nas prepričali nadarjeni pevci, kitaristi, klaviaturisti 
in bobnarji. Tudi dramski vložek nas je navdušil. Satirično so 
odigrali vlogo prvošolcev, ki vedoželjno spremljajo vsak gib 
in kretnjo učitelja, in vlogo mladostnikov, ki svojo negotovost 
in nerazpoloženje prinašajo tudi v šolo. Težko je biti deveto-
šolec, obremenjen z resničnimi in namišljenimi problemi 
odraščanja ...
Spodbudne besede ravnateljice ge. Schwarzbartl Pohlin, na-
menjene vsem učencem, posebej tistim, ki so s svojim delom, 
učenjem, kulturnim in športnim udejstvovanjem prispevali k 
prepoznavnosti moravške šole, so razkrile raznolike dejavnosti 
šole. V imenu staršev se ji iskreno zahvaljujem, tudi celotne-
mu učiteljskemu zboru. Učitelji so s svojim požrtvovalnim 
delom prispevali pomemben delež pri razvoju naših otrok.
Prisrčna hvala tudi razredničarkam ge. Klinc, ge. Wicher in 
ge. Gerčar, ki so skoraj kot mame odgovorno spremljale naše 
otroke, nas seznanjale z dobro opravljenim delom in nas 
opozarjale na napake. Zahvaljujemo se slehernemu delavcu 
šole, da so poskrbeli za nemoteno in kakovostno delo.
Naj vam za popotnico, dragi naši najstniki, zapišem modre 
besede G. C. Washingtona:
»Kako daleč boste prišli v svojem življenju, je odvisno od 
tega, kako skrbni ste do mladih, kako sočutni do starih, kako 
usmiljeni do tistih, ki se prebijajo s težavo, kako strpni do 
šibkih in do močnih. Kajti v svojem življenju boste vse te faze 
zagotovo prehodili.«
Še nekaj vam priporočam:
Naj bodo učenje, knjige in znanje vaši prijatelji, pomočniki in 
zavezniki. Vzpenjajte se po stopnicah, korak za korakom, od 
enega cilja do naslednjega. Ne prehitevajte nepremišljeno, ne 
poskušajte naenkrat preskočiti celega nadstropja, ker se vam 
lahko zgodi, da padete in se hudo potolčete. Tudi počasi se 
daleč pride, pomembno je, da človek ne obstane na mestu. 
Saj se tudi najdaljše potovanje začne s prvim korakom. Zato, 
le pogumno naprej!

Irena Malovrh

POš Vrhpolje spet dobra – 
letos še bolj
Na naši šoli Vrhpolje smo tudi v letošnjem šolskem letu 
zbirali star papir. Bili smo zelo dobri, zelo uspešni, saj 
je 48 učencev naše šole zbralo 8610 kg starega papirja. 
Papir smo zbirali vsi – naši učenci, starši, delavci naše 
šole in tudi krajani iz bližnje in daljne okolice. Hvala 
vsem, ki ste omogočili, da smo ohranili 17 velikih dre-
ves, saj vemo, da  je potrebno za 1 tono papirja posekati 
dve veliki oziroma sedemnajst majhnih dreves.

Zbirali pa nismo samo papir, zbirali smo tudi stare 
baterije, izrabljene kartuše in tonerje. Skupaj z orga-
nizacijo RK Vrhpolje pa smo se vključili tudi v huma-
nitarno akcijo zbiranja zamaškov.  
Ja, mi Vrhpoljci želimo živeti v lepem in čistem okolju, 
zato obljubljamo, da bomo drugo leto še boljši.

Učenci in učiteljice POŠ Vrhpolje

HURA, ČISTI ZOBJE!!!
Letos se je zaključilo že 26. »Tekmovanje za čiste zobe 
ob zdravi prehrani«. Tekmovanje je množična oblika 
vzgoje šolskih otrok k  rednem čiščenju zob. Tako otroke 
kot njihove  starše/skrbnike opominja, kako pomembno 
je  ustno zdravje. 
Bili smo res uspešni, saj se lahko ponašamo tudi z 
Regijskim zmagovalcem širše ljubljanske regije, to so 
otroci oddelka za vzgojo in izobraževanje (OVI I.B) iz 
OŠ Roje. Zmagovalci OŠ Jurija Vege Moravče so otroci 
3.B razreda z učiteljico Sašo Igrec.  Najboljše rezultate 
v čiščenju zob v OŠ Vrhpolje pa so dosegli otroci 2.C 
razreda z učiteljico Tanjo Apšner. Iskrene čestitke!

Povzeto po:  Nataša Jeras, dipl.med.sestra
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Pri nas pa rož’ce 
prodajamo

Vsenaokrog nas s svojimi prelepimi, 
nežnimi cvetovi razveseljujejo različne 
rože. Z balkonov, verand in izpred hiš 
nas pozdravlja bujno rastje. Med spre-
hodom z otroki vsakokrat občudujemo 
te lepote in odločili smo se, da obišče-
mo cvetličarno Markuš, kjer prodajajo 
rože in še marsikaj drugega.
V vrtcu smo se že pred obiskom pogo-
varjali o poklicu cvetličarke. Izdelali pa 
smo tudi plakat, na katerega je vsak 
otrok narisal eno od travniških rož ter 
ga podarili gospe Klavdiji.
Polni pričakovanj smo se odpravili 
na ogled in obisk. Cvetličarka nam 
je kljub obilici dela razložila, kaj vse 
počne v svojem poklicu. Otroci so jo 
tudi sami spraševali, kar jih je zani-
malo. Pokazala nam je različne rože 
in razložila, kam posadimo določene. 
Pred cvetličarno je imela postavljeno 

tudi veliko sadik zelenjave in začimb. 
Nekatere izmed njih so otroci prepo-
znali kar sami!

Poslovili smo se z željo, da se še kdaj 
ponovno srečamo.

Ana Gerčar

S prihodom pomladi, natančneje 1. 3. 
2009, se je v vrtcu Vojke Napokoj od-
prl novi oddelek, ki je sprejel 14 otrok 
starih od 1-2 let.

OTROCI IZ SKUPINE ČEBELICE

Skupaj smo preživeli že 3 mesece. Otro-
kom se je bilo sprva težko prilagoditi 
novemu okolju in sprejeti vsakodnevne 
ločitve od svojih staršev. Danes pa že 

dobivajo izkušnje z živimi bitji. Tako 
smo se odpravili na sprehod v naravo, 
kjer smo iskali polžka. Ker smo pravi 
mali raziskovalci, nam ga je uspelo 
tudi najti. Ob tej priložnosti smo se 
tudi naučili pesmico Polžek, ki jo zelo 
radi prepevamo. Vsi skupaj pa se že 
vselimo  novih raziskovanj!

Mojca Levičnik, Romanca Božič

z nasmehom na obrazu prikorakajo v 
igralnico. Vsi skupaj strmimo k temu, 
da nam dnevi minevajo čim lepše. Ve-
liko se igramo, ustvarjamo, pojemo in 
plešemo. Velikokrat pa se odpravimo 
na sprehod v okolici vrtca. Otroci v 
naravi raziskujejo, jo odkrivajo in pri-
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Čebela je nenavadna žuželka. Odlikuje jo marljivost, pri-
dnost, delavnost, mirnost, natančnost in občutek za ureje-
nost. To skrivnostno bitje nam ne daje samo medu, ampak 
tudi druge čebelje pridelke, kot so cvetni prah , matični 
mleček , propolis, čebelji vosek. Njena najpomembnejša 
vloga v naravi pa je opraševanje rastlin. Rastline in čebele 
so tesno povezane med seboj in ene brez drugih ne bi 
mogle živeti. Že A. Einstein je rekel: “Ko bo izginila čebela 
z obličja Zemlje, bo človek preživel le še štiri leta; saj ko ni 
več čebel, ni več opraševanja, ni več rastlin, ni več živali, 
ni več ljudi ..... 
Tega se zavedamo tudi na naši POŠ Vrhpolje. Skozi vse 
leto smo v projektu »ČEBELLICE – MOJE PRIJATELJICE« 
spoznavali skrivnosti življenja čebel. Vsebine so se lepo 
vključevale v letni delovni načrt, namenili pa smo jim tudi 
kulturni, tehniški in naravoslovni dan ter ekskurzijo v če-
belarski muzej v Radovljico.
Namen projekta je bil seznaniti se z vlogo čebele kot opra-
ševalke rastlin, spoznati koristnost in uporabnost čebeljih 
izdelkov in vpliv človeka na okolje v katerem živijo ter obli-

kovati pozitiven odnos do slovenske kulturne dediščine.

Da smo zastavljene cilje dosegli in da smo se o čebelah 
in njihovem življenju veliko naučili, smo predstavili ob 
zaključku našega projekta v soboto, 12. 6. 20009, na 
igrišču šole Vrhpolje.
Starši naših otrok (bilo jih je res veliko), povabljeni gostje 
– med njimi tudi gospa ravnateljica Nuška Pohlin Schwarz-
bartl  in ostali, so bili nad našim kulturnim programom 
navdušeni. Prav tako so si z zanimanjem ogledali našo 
razstavo likovnih in literarnih izdelkov, razstavo fotografij  
in poskusili »čebelje dobrote« – tiste za odrasle  in tiste 
za najmlajše. 
Bilo je lepo. Hvala učenci, da ste bili tako pridni, hvala tudi 
učiteljicam Marjanci, Tanji, Kseniji, Daši, Mimi, ga. Cirili in 
seveda velika zahvala tudi staršem naših otrok za podporo 
pri našem delu. 
Mogoče bo prav zaradi tega kdo med našimi učenci nekoč 
postal čebelar.

Francka Pačnik, Vodja POŠ Vrhpolje

Vrhpoljski šolarji pridni kot čebelice

Tekmovanje za kmetico leta
V Društvu podeželskih žena Moravče, s predsednico Brigito 
Barlič, so korajžne žene. Poleg tega, da pečejo izvrstna peci-
va, si upajo tudi na tekmovanje za kmetico leta, ki ga vsako 
leto pripravi Kmečki glas. Ker je bila lanska kmetica leta iz 
Cerkelj na Gorenjskem, je bilo tekmovanje letos  prav tam. 
Med šestnajstimi tekmovalkami v teoretični preizkušnji 
znanja se je pomerila Pavla Pirnat iz Tuštanja. Kandidatke 
so pokazale veliko znanja, toda končno zmaga le ena. Letos 
je bila to Ema Kožuh iz Škofje loke.
Če bi v Škofji loki zmagala naša tekmovalka, bi bilo tekmo-
vanje 2011 v Moravčah. Zakaj pa ne? Vaja dela mojstra, 
korajža pa tudi velja.  VR

Pavla Pirnat (druga z desne) in za njo presednica društva 
Brigita Barlič
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Naš nogometni klub Nk 
Termit Moravče uspešno 

zaključil sezono 08/09
Naša članska ekipa je pod vodstvom Robija Gašperšiča 
dosegla svoj zastavljeni cilj, saj je s trdim delom prišla do 
vrhunskega dosežka - uvrstitve v četrto ligo. Čestitke na-
šim članom in še mnogo uspehov v četrti ligi. Tudi ostale 
ekipe moravškega nogometnega kluba so bile deležne 
izjemnih uspehov. 
Združeni ekipi mladincev in kadetov NK Roltek Termit sta 
se na koncu sezone kar lepo zasidrali na lestvicah svoje 
skupine in si pripravili lepo izhodišče za prihodnjo sezo-
no. Ekipa kadetov si je tako zagotovila dobro 8. mesto na 
lestvici, mladinci pa pred novo sezono zasedajo odlično 
četrto mesto v svoji skupini.
Starejši dečki v skupini U-14 letos kljub velikokrat dobro 
prikazani igri niso bili kos nasprotnikom in so zasedli 
nehvaležno zadnje mesto, kar jih bo v prihodnji sezoni 
popeljalo v 3. MNZ ligo.
Mlajši dečki so kar nekajkrat pokazali dobro uigranost, 
vendar so sezono končali na 9. mestu, kar pa je še vedno 
dovolj, da ostanejo v isti skupini.
Nasprotno pa se je izkazala ekipa dečkov v starosti U-10, 
ki si je pod vodstvom trenerja F. Ravnikarja in z  odlično 
igro zagotovila 5. mesto, kar je zelo pohvalno v primerjavi 
z rezultati preteklih let.  Ekipa U-9 je sestavljena iz ekipe 
dečkov U-8 in U-10, kar pa se ni izkazalo za dobro kombina-
cijo, kljub temu pa so kar nekajkrat prišli na turnirjih do zelo 

dobrih rezultatov. Za določene fante je bila ta kombinacija 
prenaporna, saj so morali v dveh dnevih odigrati po dve 
srečanji. Zasedli so zadnje četrto mesto.
Proti koncu sezone pa so naši najmlajši na turnirjih pokazali 
precej boljšo moštveno igro, kljub temu da so na koncu 
v svoji skupini ostali zadnji. Več kot polovica teh fantov 
je jeseni prvič stopila na nogometne zelenice in  pričela 
s treningom uigravanja, tako da lahko od njih prihodnjo 
sezono pričakujemo veliko več,  saj imajo naši najmlajši 
resnično veliko volje.
Vsem ekipam in trenerjem lahko le čestitamo za trdo delo, 
vodstvu in navijačem pa hvala za vso podporo in vzpod-
budo vsem našim fantom.
Pričakujemo vas tudi v prihajajoči nogometni sezoni 
2009/2010.

Povzeto po: Bojan Bibič

V nedeljo, 17. 5. 2009 je KŠD Peče organiziralo že kar 
tradicionalen turnir v malem nogometu. Prijavilo se je kar 
12 ekip in ker nam letos tudi vreme ni ponagajalo, kakor 
mnogokrat poprej, se je že na začetku obetala lepa in zani-
miva športna prireditev. Tako je tudi v resnici bilo, saj so 
se vse ekipe borile po svojih najboljših močeh in v pravem 
prijateljskem športnem duhu. 
 V polfinalu so se med sabo pomerile ekipe GMS Pup in 
Caffe Bass ter Blaugrana in Avbelj Team. Končni izid: 1. 

mesto: GMS Pup, 2. mesto: Blaugrana, 3. mesto: Caffe Bass 
in 4. mesto: Avbelj Team. Pokal za prvo mesto je podelil 
župan občine Moravče, g. Martin Rebolj.
Ekipi GMS Pup čestitamo za zmago, prav tako pa se tudi 
ostalim zahvaljujemo za sodelovanje saj je nenazadnje res 
pomembno sodelovati in ne zmagati. Vse vas pa vabimo, da 
se turnirja udeležite drugo leto, do takrat pa si oglejte več 
foto utrinkov s prireditve na www.pece.si. 

Ajda Lalič

Turnir v malem nogometu v Pečah
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Iz naših krajev

in Pavla Merela, Spodnja Javoršica 1
Jubilante je s čestitkami obiskal župan. Iskrenim čestitkam se pridružujemo tudi iz uredništva.

VR

Jubilanti v občini Moravče
Osemdeset let so praznovali:

Ana Korošec, Dole pri Krašcah 8

Jožefa Smole, Masljeva cesta 6, Moravče

Karolina Birk, Prikrnica 7

Frančišek Burja, Dole pri Krašcah 40

Doroteja Pergar, Dole pri Krašcah 44

Ljudmila Kraševec, Katarija 2
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Pisma bralcev

V SPOMIN
9. maja je minilo eno leto, odkar nas je zapustil naš 

dragi mož, ati, dedi, brat, stric in tast

MARTIN BIZILJ 
iz Moravč

Hvala vsem, ki se ga spominjate, postojite ob njegovem grobu 
in mu prižigate sveče.

Vsi domači

Ko tvoje zaželimo si bližine,
gremo tja, v mirni kraj tišine.
Tam srce se tiho zjoče,
saj verjeti noče,
da te več med nami ni.

V 80. letu starosti se je poslovila naša draga mama

MARIJA NOVAK, 
roj. Colnar, Potokarjeva Mari z Imenj

Vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti, nam izrekli sožalje in darovali 
za dobre namene, se iskreno zahvaljujemo. Hvala gospodu župniku Viktorju 
Primožiču in vsem duhovnikom za opravljen pogrebni obred in sveto mašo, 
Komornemu zboru Limbar pa za ubrano petje. Hvala pogrebni službi Vr-
bančič in vsem sosedom. Še posebej smo za zdravljenje, vso skrb in nego 

hvaležni dr. Tomažu Jurci in osebju na infekcijski kliniki v Ljubljani. 

Hvaležni domači

S svojim kruhom in skrbnostjo
nam je razdelila obilo ljubezni,
za kar smo ji neizmerno hvaležni.
Dobri Bog naj ji povrne
z večnim kruhom ljubezni.

ZAHVALA
V 87. letu starosti je umrla naša draga mama, babica, 

prababica, sestra, teta in tašča

FRANČIŠKA ROKAVEC 
po domače Pengretova mama 

iz Češnjic pri Moravčah
Zahvaljujemo se sorodnikom, prijateljem, sosedom in znancem, ki ste se 
poslovili od nje ter jo pospremili k zadnjemu počitku. Hvala vam za izraze 
sožalja, darovano cvetje in sveče ter mašne namene. Iskrena hvala zavodu Vr-
bančič za spoštljivo opravljene storitve. Hvala dr. Dežmanu ter KC Ljubljana. 

Hvala župniku Viktorju Primožiču in Miru Šlibarju za pogrebni obred.

Žalujoči: otroci: Jakob, Tone, Francka, Janez, Ivanka in Joži z družinami, 
sestra Pepca ter ostalo sorodstvo

Srce tvoje več ne bije,
bolečine ne trpiš,
nam pa žalost srca trga,
solza lije iz oči.
Dom je prazen in otožen,
ker te več med nami ni.

ZAHVALA

IVAN KODERMAN 
rojen na Vrhpoljah pri Moravčah, 

je za vedno odšel od nas.
Ob težki izgubi življenjskega sopotnika se iskreno zahvaljujem vsem, ki ste 
ga pospremili na njegovo zadnjo pot, za izrečena sožalja in darovane sveče. 
Hvala litijskemu zdravstvenemu domu, litijskim in moravškim čebelarjem, 
gospe Vreskovi in gospodu Blažiču za njune ganljive poslovilne besede. Hvala 
vsem prijateljem, sosedom in znancem, še posebej družinam: Rebolj, Rakar 
in Hameršek, sosedi Jožici, prijateljici Julijani, za pomoč, ki so jo nudili 

vsakokrat, ko sva jo potrebovala. Hvala pogrebni službi Vrbančič.

Žalujoči: Marjeta in njegovi domači

Kogar imaš rad
nikoli ne umre,
le daleč, daleč je…

V SPOMIN
6. julija bo minilo tri leta odkar nas je zapustil naš dragi 

mož , oče, sin in brat 

FRANC AVBELJ 
iz Zg. Kosez 7 pri Moravčah

Hvala vsem, ki ga ohranjate v spominu, postojite ob njegovem grobu, mu 
prižigate sveče in prinašate cvetje.

Vsi njegovi.

Bolečina, ki nam v srcu tli,
te v življenje več ne obudi.
Slej ko prej zabriše čas vse bolečine,
a spomin ostane, nikdar ne izgine.

Pisma bralcev
Pisem bralcev ne lektoriramo! (uredništvo)

KONCERT šOLSKEGA SKLADA
Da je v Moravčah res zelo veliko glasbenih talentov vemo 
že pravzaprav vsi, zato se z veseljem odzovemo vabilu na 
takšne in drugačne glasbene prireditve. 
Nekaj prav posebnega pa je bil dobrodelni koncert Šolske-
ga sklada OŠ Moravče, ki je kar dvakrat napolnil dvorano 
Kulturnega doma v Moravčah. Vsem zelo dobro znane 
melodije v preobleki Vegabend-a so navdušile prav vse. 
Mladi glasbeniki so s svojo pozitivno energijo in veseljem 
pričarali nasmeh in navdušenje v dvorani. Z vsako novo 
skladbo je bilo navdušenje večje. Res,  iskrena hvala za 
čudovita dva večera vsem nastopajočim, vključno s sim-
patičnima voditeljema, predvsem pa seveda velja zahvala 
Andreji in Barbari za idejo in realizacijo tega koncerta. 
Bi pa rada samo popravila eno napakico, ki jo je zagodel 
tiskarski ali pa pisarski škrat v članku, ki je bil objavljen v 
prejšnjih Moravških novicah in sicer je med nastopajočimi 
manjkalo ime mlade pevke Špele Klemenc, ki je tako kot 
vsak izmed nastopajočih, dodala svoj kamenček v mozaiku 
čudovitega koncerta. 
Vsem tem mladim glasbenikom želim uspešno pot po poti 
glasbe in upam, da kaj kmalu spet pridejo pred kakšen nov 
izziv, ki nam bo polepšal kakšen večer.

ROMANA HUMAR

SPOšTOVANJE REFERENDUMSKEGA 
VPRAšANJA?
Ste mogoče pred nekaj tedni na poti proti Moravčam sre-
čali moder tovornjak gradbenega podjetja SCT? In ste te 
tovornjake srečevali vsak dan, več tednov?
Naj povem nekaj »malenkosti«, ki sem jih kot občinski 
svetnik Nove Slovenije izvedel na seji občinskega sveta, 
kot eno izmed manj pomembnih vprašanj, po mnenju 
nekaterih ljudi.
Ti tovornjaki so dnevno vozili odpadni material v opuščene 
peskokope podjetja Termit Moravče. Količina odloženega 
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OBVESTILO

UPRAVNA ENOTA DOMŽALE 
obvešča kandidate, ki bodo opravljali VOzNIŠkI 
IzPIT in ostale uporabnike Izpitnega centra 
Domžale, da bo Izpitni center domžale 
od 20.07.2009 do 31.07.2009 zaprt zaradi 
kolektivnega dopusta.

Hvala za razumevanje.

   Upravna enota Domžale

Prodam suha metrska drva
GSM: 031 695 042

odpadnega materiala naj bi bila cca. 50.000m3 ( to je pri-
bližno 2800 tovornjakov). Kemična ter strukturna  sestava 
tega odpadnega materiala za nas svetnike kot tudi za vse 
občane občine Moravče, pa ostaja popolna neznanka.
Naj ob tem spomnim na oktobrsko referendumsko vpraša-
nje iz leta 2007, ki se je glasilo: »ALI SE STRINJATE, DA 
OBČINA MORAVČE ZAŠČITI NARAVNO OKOLJE, VIRE 
PITNE VODE IN OHRANI ZDRAVO ŽIVLJENSKO OKO-
LJE IN ZATO PREPOVE ODLAGANJE INDUSTRIJSKIH 
ODPADKOV, UMETNO PRIPRAVLJENE ZEMLJINE IN 
DRUGIH SNOVI NA SVOJEM OBMOČJU«. 
Dobrih 60% občanov vas je glasovalo ZA, ostalih 40% pa 
PROTI referendumskemu vprašanju.
Zanima me, ali je s tem kršeno referendumsko vprašanje 
in kdo bo odgovarjal za posledice, ki lahko nastanejo z 
odlaganjem tega materiala v peskokope (bo to občina, 
podjetje Termit..?). Na koncu bomo » ta kratko« potegnili 
MI občani, saj bomo MI živeli v onesnaženi dolini ter pili 
vodo iz plastenk, saj bo podtalnica onesnažena in uporab-
na samo še za sanitarije!

Nejc Vesel

Novinarji, dopisniki in odgovorni uredniki, ki delujejo 
in so aktivni na področju občin Kamnik, Domžale, 
Komenda, Trzin, Mengeš, Lukovica in Moravče, tako 
imenovane podjetje regije, se redno srečujejo na de-
lovnih srečanjih. 
Srečanje je načeloma vedno v drugi občini, tokrat jih 
je v začetku meseca junija gostila občina Lukovica, 
srečanje pa je bilo malce drugačno kot sicer. 
V soorganizaciji Občine Lukovica in Društva za ohranja-
nje kulturne dediščine Skrinjica, so se šli potepati po 
občini Lukovica. Ogled je vodil turistični vodič Evgen 
Ličen, ogledali so si številne znamenitosti občine ter se 

seznanili z njeno zgodovino. Kljub temu, da občino Lu-
kovica novinarji in dopisniki že zaradi svojega dela zelo 
dobro poznajo, so bili vsi prijetno presenečeni, koliko 
lepot in zanimivosti se še skriva v Črnem grabnu. Da je 
občina Lukovica pravi turistični potencial, pa so si bili 
enotni vsi, ko so navdušeni zaključevali potep  po občini. 
Turističnega potepa se je udeležil tudi Lukoviški župan 
Matej Kotnik, ki je prav vsakega posebej presenetil z res 
velikim poznavanjem zgodovine in kulturne dediščine 
občine Lukovica.

Katarina Karlovšek

4. srečanje urednikov in novinarjev podjetje regije
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Trgovine
Franšizne trgovine Mercator

PVC okna, 
vrata,senčila,
police
Edvard Jerina

Ribče 10

1281 Kresnice

GSM 041/696-433

jerina.edvard.sp@siol.net

5% POPUST 
ZA ZADNJI IN 

PRVI DAN 
V MESECU 

ZA VSE 
UPOKOJENCE 

Vabljeni na nakupe v 
Spinine trgovine

KRULC D.O.O.
Cesta Heroja Vasje 8, 1251 Moravče
Tel: 01 723 11 43, 01 723 12 00, Telefaks: 01 723 10 84
www.nissan-krulc.com/,  e-pošta: nissan@nissan-krulc.com
Odpiralni čas: od ponedeljka do petka od 8 do 18 ure, v soboto od 8 do 12 ure.

Poraba goriva kombinirano (l/100km): 5,5 - 8,4, emisija C02: 146 - 208 g/km. Garancija proizvajalca velja 3 leta oz. 100.000 km. Komercialna ponudba “5 let garancije” zajema 2-letno podaljšano garancijo, ki nastopi v trenutku, ko nastopi prvi od omenjenih kriterijev.  Slika je simbolna.   www.nissan.si

Qashqai združuje eleganten in kompakten dizajn, okretnost srednjega 
razreda in vzdržljivost špotno-terenskega vozila. 

Pustite mu, da vam pokaže mesto, kot ga še niste videli. 
Sedaj s 5-letno garancijo!

NISSAN QASHQAI
NJEGOVO MESTO JE V MESTU

ŽE ZA 18.750€
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